
A KÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT IDŐSZAKI KIADVÁNYA        XV. évfolyam 2. szám   2013. szeptember

Az önkormányzatok tartozása 1293 milliárd forint volt az elmúlt év 
októberében. Az ötezer lakosnál kisebb települések adósságát teljes 
egészében átvállalta az állam. Falunk esetében ez, az elmúlt év decem-
ber 12-i állapotnak megfelelően, 86.384.000 forint átvállalását jelenti.  
Szeptember 18-án az erről szóló adósságátvállalási bizonyságlevelet 
adta át Szalay Ferenc országgyűlési képviselő, Szolnok város polgár-
mestere dr. Gyuricza Miklósnak, a soros képviselő-testületi ülésen.

Szalay Ferenc, országgyűlési képviselő, Szolnok Megyei Jogú Város pol-
gármestere dr. Gyuricza Miklós faluvezető köszöntője után elmondta: 
folyamatos munkakapcsolatban van polgármesterünkkel, hisz előző nap 
éppen arról tárgyaltak, hogy a 2014-2020. közötti időszakot hogyan ter-
vezzék a kistérségben.

Ez a bizonyságlevél, amit most átad, ar-
ról szól, hogy településünk 86.384.000 fo-
rint adósságát a Kormány átvállalta. Bíz-
nak abban, hogy ez a segítség az itt élőknek 
valóban segítség, és ők döntik el, hogyan 
élnek a kialakult lehetőséggel. Reményei 
szerint azt is jelenti, hogy az itt élők „ki-
csit jobban élnek ezután” – mondta a szol-
noki polgármester. „Persze a jóakarók azt 
mondják, hogy ez kampányfogás” – idézi 
az ellenzék véleményét Szalay Ferenc. Erre 
válaszolva azt mondta: „Ha valaki végiggon-
dolná, hogy volt-e már olyan kormányzat az 
országban, aki ilyen szinten segített az önkormányzatoknak, az már nem 
mondaná ezt.” Emlékeztet arra, hogy az előző kormány 2002 és 2010 kö-
zött csak feladatokat adott, de anyagi forrást a végrehajtáshoz nem. Ilyen 
volt 2002-2003-ban a pedagógusok 50 %-os béremelése, amikor a közal-
kalmazottak megkapták a magasabb bért, de az önkormányzatokhoz soha 
nem érkezett meg erre az anyagi forrás. 

Az országgyűlési képviselő beszélt az önkormányzatok feladatfinanszí-
rozásáról, a pedagógus életpálya modellről és a rezsicsökkentésről is.

A lényeget összefoglalva, Szalay Ferenc úgy véli, ez a bizonyságlevél azt 
jelenti, hogy a Kormány nem csak beszél, hanem tesz is az önkormányza-
tokért.

Dr. Gyuricza Miklós átvette az adósságátvállalási bizonyságlevelet, majd 
a képviselőknek adta át a szót.

Smidéliusz Ernő két kérdést tett föl az országgyűlési 
képviselőnek.

- Lesz-e kerékpárút a most felújítás alatt álló gáton, a 
Kutyagyárig?

A másik, dr. Bene Ildikónak, térségünk országgyűlési 
képviselőjének a Parlamentben feltett interpellációjával 
kapcsolatos: 

- Mikor lesz kész a tószegi gát eddig még el nem készült szakasza?
Szalay Ferenc őszintén elmondta, nem tudja a pontos választ a gátkér-

désre. Ő azon dolgozik, hogy az 2014-15-ben megépülhessen, de ezt nem 
tudja megígérni. A kerékpárút elkészülte is bizonytalan. Talán 2014 után 
lehet esély a bicikli útra is.

Báti László köszöni az állam adósságátvállalását. 2008-óta, dr. Gyuric-
za Miklós polgármestersége kezdetétől, azon dolgoztak közösen, hogy 

a falu adósságát felszámolják. Ez áldozathozatalt is kívánt. 
A képviselő-testület tagjai nem vesznek fel tiszteletdíjat. A 
polgármester bére be van fagyasztva, jutalmat nem ad neki 
a testület. Az alkalmazottaktól a nem kötelező, csak adható 
juttatásokat megvonták. Minden lehető anyagi erőt az ön-
kormányzati tartozás csökkentésére fordították. „Többet kell 

dolgozni ezután, kevesebb pénzért” - idézi Báti László 2008-ban megfo-
galmazott véleményét.  Felteszi a kérdést: „Megérte a szigorú, konfron-
tációval terhes takarékoskodás vagy inkább jobb lett volna osztogatni, és 
nem törődni az adóssággal?”

Az száz százalékosnak kommunikált feladatfinanszírozást is bírálta Báti 
képviselő. Az óvoda, mint kötelező feladat költségvetéséből ugyanis hat-
millió forint állami támogatás hiányzik. Az állami fenntartásba került is-

kolánk is ötven millióba kerül az önkor-
mányzatnak, melyhez állami támogatást 
nem kapunk. Ezen túl még az önkormány-
zat bevételei is csökkentek, és sorolta is az 
elvont tételeket. Ez azt jelenti, hogy ha az 
önkormányzat az elmúlt év színvonalát 
szeretné teljesíteni az idén, akkor 30 mil-
lióval kevesebb az állami támogatás, mint 
kellene.

„Az hogy eddig nem ment csődbe ön-
kormányzatunk, az kizárólag annak kö-
szönhető, hogy a fegyelmezett gazdál-
kodásnak köszönhetően eddig voltak 

tartalékaink, de mára az is elfogyott.”- véli a pénzügyi bizottság új elnöke. 
Kérdése az országgyűlési képviselőhöz az, hogy mikor lesz végre tény-

leg száz százalékos az állami feladatfinanszírozás, mert most nem az.
Szalay Ferenc válaszában elmondta, hogy alapjaiban véve egyetért Báti 

Lászlóval. A feladatfinanszírozás egy új rendszer, s mint minden kezdet, 
ez is hordoz magában problémákat. De az a tény, hogy Tószeg Község Ön-
kormányzata, Dr. Gyuricza Miklós vezetésével, az elmúlt években ilyen 
jól tudta végezni a dolgát, azt bizonyítja, hogy olyan nagy és helyrehozha-
tatlan hibák, azért nincsenek az önkormányzati szektorban. Bízik abban, 
hogy az előttünk álló időszakban a feladatfinanszírozás problémáit sikerül 
majd kiküszöbölni.

Dr. Gyuricza Miklós is reagált Báti László felvetésére: „Amióta tudo-
mást szereztünk az adósságátvállalásról, azóta folyamatos dilemma szá-
munkra, jól tettük-e, hogy az elmúlt években adósságcsökkentő gazdál-
kodást végeztünk. Ezt eldönteni eddig sem tudtuk, s most sem sikerülhet. 
De azt tudjuk, hogy ebben az időszakban nyugodtan hajthattuk álomra a 
fejünket, mert nem veszélyeztettük a falu gazdasági stabilitását. Ne felejt-
sük el, hogy számos önkormányzat csődbe ment volna, ha az állam nem 
vállalta volna át az adósságukat. Nálunk ilyentől, egyetlen percig sem kel-
lett félni az elmúlt öt évben, de ha a feladatfinanszírozás problémát nem 
korrigálja az állam, akkor újraindulhat az önkormányatok eladósodása..” 
– véli a faluvezető.

Az adósságátvállalás számszerű mértéke abban mutatkozik meg Tósze-
gen, hogy évente mintegy tíz millió forintot az elöljáróság egyéb feladatai 
finanszírozására fordíthat, az aktuális törlesztő-részlet helyett.

Nádházi

BIZONYSÁGLEVELET KAPOTT TÓSZEG
A feladatfinanszírozás most még nem száz százalékos

Fotó: Pinviczki Rajmond

Dr. Gyuricza Miklós és Szalay Ferenc a bizonyságlevéllel



2

TÓSZEGI NYÁrESTEK 2013

Hagyományainkhoz hűen idén is megrendezték községünkben a 
faluestet és a baráti fogathajtó találkozót.  Ez volt a hatodik faluest, 
melyet dr. Gyuricza Miklós polgármester úr irányításával az önkor-
mányzat rendezett Tószegen.  

Szeptember 6-án (pénteken) már délután öt órától elkezdődött a 
rendezvénysorozat. A Gólyafészektől indulva a község több pontján is 
megállva, néptáncos bemutatókkal fűszerezve szekeres felvonulás ha-
ladt végig településünkön.  A célállomáson, a sportpályán már izga-
tott tömeg várta a szekeresek megérkezését, ugyanis 18 órától a tószegi 
Általános Iskola és Óvoda növendékei mutatták be az óvodában és az 
iskolában szerzett tudásukat.

Szakali Gábor, az Általános Iskola tanára konferálta fel a szereplőket. 
Először az óvodásokat láthattuk. Vígh Zsuzsanna óvónő felkészítésével 
egy jól összeállított, aranyos kis néptánc műsort adtak elő. 

A következőkben már az iskolásoké volt a főszerep. A nyolcadik 
osztályból öt tánckedvelő lány saját koreográfiájával állt ki a szín-
padra. Varga Panna angol dalokkal készült. Az iskolában negyedik 
osztálytól két nyelv (angol, német) tanulására biztosítanak lehető-
séget. Panna ugyan még csak harmadik osztályos, de Berczi Brigit-
ta tanárnő segítségével kitűnően felkészült a szereplésre. Czinegéné 
Krecsun Éva tanárnő szalagos táncot tanított be a 2. b osztálynak. A 
harmadik osztályos diákok korongos gyakorlattal álltak elő, mellyel  

Csutárné Szabó Andrea és Buczkóné Katona Erika tanárnők ötle-
tes elképzelését valósították meg. Szintén Berczi Brigitta tanította be a 
Stump-hoz hasonló, kosárlabdás gyakorlatsort is, melynek nagy sikere 
volt a közönségnél. A piros és a fekete szín nagy szerepet kapott abban 
a pom-pom előadásban, melyet Galambosné Kormos Ildikó tanárnő 
tanítványai adtak elő. A tanárnőről sokan tudják, hogy kedvenc kosár-
labda csapata a szolnoki Olaj. Buczkóné Katona Erika tanárnő kreati-
vitásáról már a tavalyi faluestek alkalmával is megbizonyosodhattunk, 
amikor is a fiúk kánkánoztak, a kicsik manóknak öltöztek. Idén újabb 
meglepetés várt ránk. Hat fiú köntösben jött fel a színpadra, majd azt 
levéve tüllszoknyában balettelőadást láthattunk tőlük, végül pedig a jól 
ismert Gangnam Style című dalra egy paródiát adtak elő. Az osztály 
lányai szintén balerinának öltözve pom-pomoztak. Ulviczki Terézia 
tanárnő ugyan már elhagyta iskolánkat, de a 4. a osztály még az általa 
betanított cowboy táncot mutatta be. A hatodik és hetedik osztály kö-
zösen tanult be egy szalagos táncot, melyet nagy tapssal hálált meg a 
lelkes közönség. 

A fináléban minden szereplő felvonult a színpadra. Szakali Gábor ta-
nár úr feltette a nézőknek a kérdést, hogy melyik produkció tetszett a 
legjobban. A közönség a balettozó fiúkat tapsolta vissza, ezt találták a 
legviccesebbnek, legötletesebbnek.

Nem sokkal 20 óra után az X-faktorból jól ismert Rocktenors lépett a 
színpadra. A csapat 2008-ban már járt Tószegen az akkori faluesten, az 
Itván, a király szereplőiként.. 

A közönség nagyon jól szórakozott, kicsik és nagyok a színpad előtt 
tomboltak. Az énekesek fontosnak tartják a közönséggel való kapcso-
lattartást, ezért aki szeretett volna, kérhetett is autogramot. 

A produkciót a tűzijáték követte, mely ámulatba ejtette az érdeklő-
dőket. Ez volt a pénteki nap záróeseménye, de a szombati napon sem 
hagyták a szervezők unatkozni a tószegi lakosokat.

Szombat reggel 9 órakor kezdődött az V. Tószegi Baráti Fogathajtó 
Találkozó. Összesen 34 fogat jelentkezett a versenyre, mely nem csupán 
egy átlagos fogathajtó verseny volt, hanem a C kategória Jász - Nagykun 
Szolnok Megyei döntőjére is községünkbe került sor. Ez már a második 
alkalom volt, hogy Tószegen rendezték meg a döntőt. Tavaly először 
avathattak nálunk megyei bajnokot Matúz Sándor személyében.

Dr. Bene Ildikó, a Hetényi Géza Kórház és Rendelőintézet főigazga-
tója, településünk egyéni országygyűlési képviselője is ellátogatott hoz-
zánk. A versenyt polgármester úrral közösen nyitották meg. Főorvos 
asszony a köszöntőjében elmondta, nagyon örül annak, hogy ezt a szép 
hagyományt, a lovassportot ennyien tisztelik és űzik is. A képviselő asz-
szony egy találó idézettel zárta beszédét: 

 

MATúZ SÁNdOr ISMéT MEGYEI BAjNOK LETT
Közönségsikert arattak a programok

2013. szeptember



3

„Van egy mondás, miszerint a lónak élveznie kell munkáját felada-
tának elvégzése közben, máskülönben sem a ló, sem a lovas nem lesz 
képes kitűnő teljesítményt nyújtani.”

A teljesítményeket Pap János és Görbe Sámuel (vezető versenybí-
rók), Bíró Árpád (A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Lovas Szövetség 
elnöke) és Tóth Ferenc (A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei fogathajtó 
szakág elnöke) bírálták el. Kurdics Mihály a szombati nap hangja volt, 
a meleg ellenére is kitűnően vezényelte le a versenyt. 

Az utolsó „versenyző” Székelyföldről, Korondról érkezett. Tófalvi 
Albert, vagy, ahogy hazájában ismerik, Vári Berci igazi székely nyu-
galommal hajtott végig a pályán, természetesen versenyen kívül. Se-
gédhajtója Matúz Sándor volt. Aki Korondra látogat, sétakocsikázhat 
Vári Berci feldíszített szekerein és élvezheti a helyiek vendégszeretetét 
a festői környezetben. 

Manapság egyre nagyobb népszerűségnek örvendenek azok a lovas- 
és küzdősportok, amelyek nem a mesés Távol-Kelet harcművészetéből 
merítenek, hanem a tradicionális magyar kultúrát felidézve és felhasz-
nálva hoznak létre csapatokat, egyesületeket.

Egy ilyen csapat látogatott el Tószegre is Kelemen Zsolt vezetésével, 
akik a hun-magyar nomád harcművészetet hozták közelebb a közön-
séghez. Lovas-íjász bemutatójuk igen különlegesnek mondható, hiszen 
a veszélyes mutatványok mellett Kelemen Zsolt kilenc éves kislánya, 
Gabika is bemutatta tudását. Zsolt 2005-ben „Lóháton fegyverben” 
címmel egy gondolatébresztő könyvet adott ki, melyből a lovas-íjászat 
lebilincselően izgalmas világát ismerhetjük meg. Ennek folytatásaként 
2010 augusztusában megjelent a Hun-magyar harcművészet (Az íjá-
szat hagyományos módszere) című könyve is, mely kiváló olvasmány 
a történelem és a harcművészetek iránt érdeklődők számára. Segítsé-
get nyújt az íjászat gyakorlóinak, egyéb sportfoglalkozásokhoz, hagyo-
mányőrző munkákhoz.

A lovas-íjász bemutatót az eredményhirdetés követte:
Szabadidős I-es kategória:
I. hely: Kun Andrea (Jászberényi Lovas B.K. S.E. versenyzője)
II. hely: Szabó Bence (Kengyel L. E. versenyzője)
III. hely: Gúti Béla (Fülöpházi Lovas Klub versenyzője)
Szabadidős II-es kategória:
I. hely: Csaplár Tibor (Fülöpháza)
II. hely: Ifj. Dengi Zoltán (Kökényes Lovas Tanya versenyzője)
III. hely: Posztós Erika (Kisújszállási Fogathajtó Egyesület verseny-

zője)
 Kettesfogat C. kategória:
I. hely: Besze Károly (Jakabszállási Fogathajtó Egyesület verseny-

zője)
II. hely: Emődi Imre (Kisújszállási Fogathajtó Egyesület versenyző-

je)
III. hely: Molnár András (Abonyi Lovas Klub versenyzője)

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Fogathajtó Bajnokság eredmé-
nye:

I. hely: Matúz Sándor (Gútikert Lovas Hagyományőrző Egyesület 
versenyzője)

II. hely: Zele István (Gútikert Lovas Hagyományőrző Egyesület 
versenyzője)

IV. hely: Emődi Imre (Kisújszállási Fogathajtó Egyesület verseny-
zője)

Különdíjat kapott:
Molnár András az Abonyi Lovas Klub versenyzője, Tófalvi Bertalan, 

aki Korondról érkezett, Szabó Bence és Szabó Evelin a Kengyel Lovas 
Egyesület versenyzői, Ifj. Dengi Zoltán a Kökényes Lovas Tanya ver-
senyzője, Eckbauer Anita az Abonyi Lovas Klub versenyzője, Zele Ist-
ván a Gútikert Lovas Hagyományőrző Egyesület versenyzője és Molnár 
András az Abonyi Lovas Klub versenyzője. 

Az Ökrös Team pályaszolgálat kitűnő munkájának elismeréseként 
Matúzné Bagi Ilona adta át a díjakat.

Idén is indult a versenyen Habony Sándor pónifogatával az Abonyi 
Lovas Klub színeiben, de ellenfele nem akadt.

A gyermekek, ahogy már megszoktuk, malacfogó versenyen vehettek 
részt. Azonban egy kicsit formabontó volt a szervezés, hiszen nemcsak 
a kicsik, hanem a felnőttek is megmérettethették magukat egy mala-
cért. Újabb meglepetés volt, hogy kakasokért is lehetett viaskodni. A 
gyermek malacfogó verseny győztese Kállai Róbert lett, a felnőttek kö-
zül pedig Kállai Zoltán vihette haza a jutalmat. A kakasfogó verseny 
nyertesei: Mészáros Zoltán, Kirilov Vjacseszláv és Nemes Axel. 

Este a színpad körül összegyűlt a falu apraja-nagyja, hiszen a tom-
bolasorsolás következett. Értékes nyereményeket takartak a tombolaje-
gyeken szereplő számok, többet között korondi porcelánokat, ajándék-
csomagokat, sütögetős tárcsákat, vásárlási utalványokat. Az utolsó kék 
színű tombola kihúzása előtt mindenki nagyon izgult, hiszen a főnye-
remény egy kerékpár volt, a tószegi kerékpárgyár és az önkormányzat 
felajánlásaként. A szerencsés nyertes Major Bence, aki nagy örömmel 
vette át nyereményét. Volt azonban egy másik értékes nyeremény is, 
mondhatnánk, egy „élő tombolatárgy”, ugyanis a piros tombolát vásár-
lók között egy pónilovat sorsoltak ki. A póni tulajdonosa Czikó Tibor 
Viktor lett. A kisfiúnak régi álma vált ezzel valóra, és bizonyára jó helye 
lesz a póninak, hiszen egy állatszerető, lótartó családhoz került.

Este a Dézsi Band szórakoztatta a közönséget. A fiúk fergeteges han-
gulatot teremtettek, hajnalig játszották a modern és mulatós zenéket 
egyaránt. Mindenki megtalálhatta a stílusának megfelelő zeneszámo-
kat. 

Ez a kétnapos rendezvény igazi felüdülést jelentett a lakosság azon 
részének, akik kilátogattak a tószegi sportpályára. Reméljük, a jövőben 
is hasonlóan jó programokon vehetünk majd részt Tószegen.

- Tábori Nóra - 

2013. szeptember

Matúz Sándor másodszor is megyei bajnok lett
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• Polgármester Úr! A falu pol-
gárai sokan azt gondolják, hogy 
iskolánk állami működtetésével 
„megszabadultunk” az igen költ-
séges fenntartási kiadásoktól. 
Mennyibe is kerül nekünk most 
az iskola?

Az állami működtetés pénzügyi 
szempontból annyit jelent, hogy 
a pedagógusok és a pedagógiai 
munkát közvetlenül segítő alkal-
mazottak bérét száz százalékban 
az állam fizeti. A működés egyéb 
költségeit azonban továbbra is az 
önkormányzatnak kell állnia. Ez 
havonta 3,9 millió forintunkba, 
azaz éves szinten közel 47 millió 
forintba kerül nekünk. Ezt a saját 
bevételeinkből kell fedeznünk, eh-
hez állami támogatást, egy fillért 
sem kapunk. 

Mindezek mellet gyakorlatilag 
semmilyen beleszólásunk sincs 
már az iskola működésébe. Leegy-
szerűsítve: mi „csak” fizetünk, de 
az állam dönti el, hogy mi történik 
a tószegi iskolában. 

• Ha tombol a nyár az azt is je-
lenti, hogy közterületeink, köz-
épületeink és útjaink megújul-
nak. Milyen felújítások voltak az 
idén, mennyi volt a költségük, 
és milyen források álltak önkor-
mányzatunk rendelkezésére?

Ebben az évben helyeztük hi-

vatalosan is üzembe az újonnan 
kiépített térfigyelő kamerarend-
szert a településen. Sikerült ki-
cserélnünk az orvosi rendelő és 
az óvoda épületének nyílászáróit 
új, korszerű és hőszigetelt nyílás-
zárókra. Meleg aszfaltos kátyúzást 
végeztünk a már meglévő aszfalt-
útjainkon és járdáinkon, illetve 
további kilenc makadámút kapott 
mart aszfaltos burkolatot. 

Mindez nagyságrendileg több 
mint negyvenmillió forintba ke-
rült. A térfigyelő kamerák tele-
pítésének és az óvoda nyílászáró 
cseréjének költségeit pályázati 
forrásból, a többit pedig az önkor-
mányzat saját bevételeiből, a költ-
ségvetésből fedeztük.

• Ebből mennyi volt a martasz-
faltozás költsége?

Körülbelül a fele. Ezt az önkor-
mányzat saját költségvetéséből fi-
nanszíroztuk.

• Ha nem martaszfaltozást vé-
geztek volna, hanem meleg asz-
faltos útépítést, ez a pénz hány út 
megépítésére lett volna elég?

Nagyjából kettő vagy három, at-
tól függően, hogy milyen hosszú 
utcáról lenne szó. Ezzel szemben 
viszont így, hogy az érintett utcák 
lakói véleményének előzetes kiké-
rése után, a mart aszfaltos techno-
lógia mellett döntöttünk, az idén 

kilenc makadám (Bem I., Bem II., 
Budai Nagy Antal, Marx tér, Attila 
út a vasút mellett, kis Attila út, Ki-
nizsi, kis Károlyi, Árpád) út mart-
aszfaltos karbantartását, plusz az 
Alkotmány út garanciális javítását 
tudtuk elvégezni.

• Mindez nagy dolog és való-
ban dicséretes, ám azon utcák 
lakói, akiket az idei útkarbantar-
tási program nem érintett, meg-
lehetősen elégedetlenek, és nem 
értik, hogy az ő utcájukat miért 
nem újította fel az önkormány-
zat. Mi alapján dőlt el, hogy az 
idén mely utcák kapnak mart-
aszfaltos burkolatot, és mi lesz a 
kimaradt utakkal?

Az elmúlt két év alatt összesen 
tizenöt makadámút martaszfal-
tos karbantartását végeztük el. 
Ez több mint háromszáz lakóház 
mindennapi megközelítését teszi 
könnyebbé esős, sáros időben is. 
Ilyen léptékű, ennyi utcát érintő 
útkarbantartási-felújítási munká-
latok korábban, az elmúlt húsz év-
ben együttvéve sem voltak Tósze-
gen. Sőt, szerintem nemcsak helyi, 
hanem megyei viszonylatban is 
jelentős ez az eredmény. Mond-
jon Szerkesztő Úr még egy olyan 
kistelepülést a megyében, ahol az 
elmúlt két évben ilyen nagyság-
rendű útfelújítás-karbantartás tör-
tént, mint nálunk!

• Nem nagyon tudok mondani 
ilyet…

 Az utcák kiválasztása előzetes 
hatás-vizsgálat alapján történt, 
melyben – többek között – olyan 
szempontok voltak meghatározó-
ak, hogy milyen hosszú az utca, a 
település mely részén helyezkedik 
el, mekkora a rajta átmenő forga-
lom vagy, hogy hány ingatlan ta-
lálható benne.

Azon utcák lakóit, akik eddig 
még kimaradtak a karbantartá-
si programból, tisztelettel kérem, 
hogy legyenek türelmesek és pró-
bálják megérteni, hogy minden, 
a hosszú évek alatt felgyülemlett 
problémát egy csapásra lehetet-
len megoldani! Amit eddig elvé-
geztünk, az így is a lehetőségeink 
és teljesítőképességünk határait 

súrolja, sőt, szinte már meg is ha-
ladja azt! Az elmúlt két évben si-
került felújítanunk a makadámút-
jaink több mint kétharmadát, s a 
kimaradt utcákat is szeretnénk az 
elkövetkező években – pénzügyi 
helyzetünk függvényében – sorra 
venni. 

• A június 26-i önkormányzati 
testületi ülés zárt ülésén, az óvo-
daigazgató pályázat eredmény 
hirdetése után, Mocsári Kálmán, 
a Pénzügyi és Szociális Bizottság 
elnöke lemondott bizottság el-
nöki tisztségéről. Legyen szíves 
tájékoztatni az óvodaigazgató 
kinevezéséről! Mi történt a zárt 
ülésen?

Nem teljesen pontosak Szerkesz-
tő Úr értesülései, ugyanis Mocsá-
ri Kálmán nem a testületi ülésen, 
hanem hetekkel később mondott 
le bizottsági tagságáról. Egyébként 
kizárólag csak bizottsági tisztsége-
iről mondott le, a képviselőségről 
nem! És személyesen is biztosított 
arról, hogy – bizottsági tagságától 
függetlenül – továbbra is segíti az 
önkormányzat gazdálkodásával 
kapcsolatos feladatok ellátását, 
ahogyan azt elnökként is tette. 
Mindezt tisztelettel köszönöm 
neki, hiszen az elmúlt években is 
nagyon jól tudtunk együttműköd-
ni, s szakértelme fontos segítség 
az önkormányzat működésében. 
Remélem, hogy ez a jövőben is így 
marad!

A zárt ülésen elhangzottak nem 
publikusak, a törvény nem enge-
di, hogy azokról bárki, az ott je-
lenlévők közül beszéljen. Így én 
is csak a megszületett döntésről 
tájékoztathatom az olvasókat: a 
képviselő-testület, a pályázati eljá-
rás lezárásaként, Murányi Valériát 
nevezte ki az óvoda igazgatójának. 
Ez azonban nem azt jelenti, hogy 
az önkormányzat leváltotta Pintér 
Sándornét.

• Hogyhogy? A faluban mégis 
ez terjedt el, hiszen nem őt ne-
vezték ki igazgatónak…

Ez igaz. Viszont Pintér Sándorné 
soha nem volt az óvoda kinevezett 
igazgatója. Igazság szerint eddig 
még egyáltalán nem is volt kine-

A MAKADÁMUTAK TÖBB MINT KÉTHARMADA FELÚJÍTÁSRA KERÜLT 
– ÖNÁLLÓ IGAZGATÓ A TÓSZEGI ÓVODA ÉLÉN

Az önkormányzat nem csodatevő intézmény!

A Tószegi Tükör 2013. évi első számának megjelenése óta hóna-
pok teltek el. Ebben az időszakban sok minden történt nemcsak az 
országban, hanem önkormányzatunk és így végső soron az egész te-
lepülés háza táján is. Az elmúlt hónapok eseményeiről, a helyi köz-
vélemény figyelmére is számot tartó témákról, dr. Gyuricza Miklós 
polgármesterrel beszélgettem.
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vezett, önálló igazgatója az óvo-
dának. Az önálló igazgatói státusz 
most, az óvoda és az iskola szétvá-
lásával, az új köznevelési törvény 
előírásai kapcsán jött létre az óvo-
dában. Emiatt kellett lefolytatni a 
pályázati eljárást is.

Pintér Sándorné korábban az 
általános iskola igazgatójának alá-
rendelve, igazgatóhelyettesként 
vett részt az óvoda irányításával 
kapcsolatos feladatokban. Megbí-
zatását nem is a képviselő-testü-
lettől, hanem egyetlen személytől, 
az iskola igazgatójától kapta.

Az új, korábban még nem léte-
ző, magasabb vezetői beosztásra 
(nevezetesen az önálló igazgatói 
státuszra) két pályázó nyújtott 
be pályázatot: Pintér Sándorné 
és Murányi Valéria. A képviselő-
testület pedig Murányi Valériát 
nevezte ki igazgatónak. Az igaz-
gatóhelyettes azonban továbbra is 
Pintér Sándorné maradhat. Mun-
káját tehát ezután is ugyanabban a 
beosztásban, és ugyanazért a fize-
tésért végezheti, mint eddig. Sőt, a 
pedagógus-életpálya modell beve-
zetésével, a fizetése még jelentősen 
emelkedett is a korábbi évekhez 
képest. Bármi is terjedt el a falu-
ban, az igazság ez.

• Mit lehet tudni Murányi Va-
lériáról?

1987-ben érettségizett Tiszaföld-
váron, az óvóképző szakközép-
iskolában, első diplomáját pedig 
1992-ben kapta meg a szarvasi 
óvónőképző főiskolán. 1987-óta 
dolgozik óvodapedagógusként. 
Huszonhat éves szakmai gya-
korlata alatt további szakirányú 
végzettségekre is szert tett: szak-
vizsgázott fejlesztőpedagógusi és 
közoktatási vezető szakértői dip-
lomával is rendelkezik. Szolnokról 
érkezett hozzánk, ahol egyebek 
mellett többéves óvodavezetői 
szakmai tapasztalatot is szerzett, 
az Árnyas Óvoda vezetőjeként. 
Eddigi munkája során tószegi il-
letőségű gyermekek oktatását-ne-
velését is ellátta Szolnokon, hiszen 
tény, hogy sajnos számos szülő 
nem Tószegre, hanem más telepü-
lésekre - pl. Szolnokra is - íratta be 
gyermekét óvodába.

• Mit vár az igazgatónőtől az 
elöljáróság?

Elsődlegesen azt, hogy minél 
előbb sikerüljön beilleszkednie a 
település mindennapjaiba. Remél-
jük, hogy az óvodánk nyitottabbá 

válik majd a „külvilág” számára, 
tovább erősödik a szülő és gyer-
mekközpontú szemlélet az oktató-
nevelő munkában. Hosszú távon 
pedig szeretnénk, ha megállna a 
gyermeklétszám csökkenésének 
évek óta tartó folyamata az intéz-
ményben.

• Polgármester Úr! A végére 
megenged még egy utolsó, újabb, 
igencsak kényes témát?

Nocsak! Még egy és újabb igen-
csak kényes téma? Ezek szerint 
már az előzőek között is volt ké-
nyes kérdés?

• Miért, Ön nem így látja?
Nem tudom. Szerintem, ha va-

lamilyen kérdés fogalakoztatja a 
közvéleményt, arról – a jó ízlés ha-
tárain belül – beszélnünk kell, ha 
kényes, ha nem. A Tószegi Tükör 
rendeltetése egyébként sem más, 
minthogy hiteles tájékoztatást 
nyújtson a lakosságnak. Úgyhogy 
csak jöjjön az a bizonyos, utolsó, 
igencsak kényes téma is!

• Olvasóink többen aggodal-
maskodnak, hogy néhány újon-
nan falunkba költözött család 
beilleszkedése enyhén szólva 
problémás. Nem kevesen vannak 
azok a tószegiek, akik a polgár-
mester és a képviselő-testületet 
felelősségéről beszélnek ez ügy-
ben. Mi a véleménye erről?

Nem igazán értem, hogy miben 
lenne felelős ezzel kapcsolatban az 
önkormányzat? Ha arra az aljas és 
rosszindulatú vádaskodásra gon-
dol Szerkesztő Úr, amivel annak 
idején először elődömet, Papp Ist-
vánt és azóta már engem is illettek 
egyesek, akkor arra csak azt tudom 
mondani, amit eddig is: mindez 
rágalom, aminek nincs valóság-
alapja. Nem telepít be senkit sem 
az önkormányzat Tószegre és nem 
kapunk ezért pénzt senkitől sem! 
Ezt Szolnok polgármestere és én 
is itt, a Tószegi Tükör hasábjain is, 
már többször cáfoltuk. 

Ha ilyen történne, az bűncselek-
mény lenne! Szóval, aki ilyet állít, 
az nem kevesebbet tesz, minthogy 
a szolnoki és tószegi önkormány-
zatot is bűncselekmény elköveté-
sével vádolja meg.

• De mégis érkeztek új, problé-
más családok a faluba…

Magyarországon mindenki – 
korra, nemre, etnikai hovatarto-
zásra tekintet nélkül – szabadon 
választhatja meg lakóhelyét, a 

törvények szabad letelepedési jo-
got biztosítanak bárkinek, bárhol 
az országban. Ezt jogszerűen be-
folyásolni az önkormányzat nem 
tudja és nem is befolyásolhatja. 

Tény, hogy érkeztek az utóbbi 
időben olyan új lakosok a telepü-
lésre, akik a legalapvetőbb együtt-
élési szabályok betartására sem 
hajlandóak. Ezzel kapcsolatban 
több lakossági bejelentést is kapott 
már a hivatal. Információink sze-
rint egyébként egy – nem tószegi 
lakos – magánszemély áll a beköl-
tözések hátterében. Ez ellen tenni 
semmit sem tudunk, hiszen a ma-
gántulajdon szent és sérthetetlen, 
minden ingatlan tulajdonosa sza-
badon rendelkezik a saját tulajdo-
nával. 

• Valamit azért mégis csak kel-
lene tenniük, nem gondolja?

Dehogynem. Sokan gondolják 
úgy, hogy ezt a problémát is ne-
künk kellene megoldanunk. Az 
önkormányzatra ugyanis könnyű 
mutogatni, csak éppen azt nem 
tudja megmondani senki sem, 
hogy – jogszerűen – ugyan mit 
tudnánk tenni? Addig könnyen 
eljut bárki, hogy „Az önkormány-
zat ezt ne engedje!”, vagy, hogy 
„A problémás, beilleszkedni nem 
tudó emberektől az önkormány-
zat vonja meg a segélyt!”. Ám azt, 
hogy mindezt mégis hogyan te-
gyük, azt senki sem tudja. Mert mi 
csak olyat tehetünk, amit a törvé-
nyek megengednek számunkra. És 
nagyon kevés törvényes eszköz áll 
ám a rendelkezésünkre.

• De azért valami megoldásnak 
csak kell lennie!

Igazából tényleg nem tudom, 
mit tehetnénk. Ha lenne pénzünk, 
akkor talán felvásárolhatnánk az 
eladó ingatlanokat a faluban, ezzel 
megelőzve azt, hogy azokat más, 
nem kívánatos személyek vegyék 
meg. De nagyon sok eladó ház van 
Tószegen. Mindez több százmilli-
ós nagyságrendet képvisel, s erre 
a falubüdzsében nincs forrás. Egy 
kisebb településen - mint amilyen 
pl. Kőröstetétlen - talán élhet ezzel 
az eszközzel az elöljáróság, hiszen 
ott jóval kevesebb ingatlan cserél 
gazdát, de nálunk ilyen felvásárlá-
sokra nincs pénz. 

Hatalmi szóval megtiltani pedig 
nem tudjuk senkinek sem, hogy 
eladja vagy bérbe adja bárkinek 
is a saját tulajdonát. Képzelje csak 
el Szerkesztő Úr, hogy mi len-

ne akkor, ha Ön árulná a házát, 
a polgármester pedig odamenne 
Önhöz, és azt mondaná, hogy azt 
nem adhatja el pl. XY-nak. Fino-
man szólva is, elküldene engem 
melegebb égtájakra, mondván, 
hogy „jó, de akkor vagy megveszi 
az önkormányzat, vagy ha nem, 
akkor semmi közöm hozzá”! Nem 
így van?

• Minden bizonnyal…
Na, látja. Ugyanakkor az mégis 

elgondolkodtató, hogy vajon mi-
ért adja ki valaki albérletbe, vagy 
értékesíti a lakását olyan szemé-
lyeknek, akikről már előre feltéte-
lezhető, hogy problémás lesz majd 
velük együtt élni. Szerintem a 
kulcs ebben a kérdésben rejlik! Az 
ilyen ügyleteket lenne jó valahogy 
megakadályozni.

A legtöbb ingatlanértékesítés-
ről egyébként az önkormányzat 
már csak akkor szerez tudomást, 
amikor az új lakó be is költözött 
a házba. Hiszen, ha valaki el vagy 
bérbe akarja adni a házát, azt nem 
köteles előzetesen bejelenteni az 
önkormányzathoz. Ezért azt gon-
dolom, hogy kizárólag csak az 
adott ingatlan környékén élő la-
kóközösség tudna tenni valamit 
az ügyben. A szomszédok, utca-
beliek azok, akik – nem hatalmi 
szóval, hanem barátilag – meg-
próbálhatják még időben elérni 
a tulajdonosnál, hogy csak olyan 
személyeknek adja el vagy ki a 
házát, akikkel feltételezhetően 
nem lesz probléma a jövőben. Az 
egyetlen védekezés szerintem csak 
az lehet, ha az adott lakóközösség 
összefog és összezár a beilleszked-
ni nem tudókkal, vagy nem aka-
rókkal szemben.

Az önkormányzat nem csodate-
vő intézmény, bennünket kötnek 
a jogszabályok, s ezért a lehető-
ségeink nagyon korlátozottak. Ha 
érkezik hozzánk bejelentés rend-
bontásról, azt továbbítjuk a rend-
őrségnek, mert kizárólag ők azok, 
akik eljárhatnak ilyen ügyben, mi 
nem. De ők is csak akkor, ha való-
ban érkezik ilyen bejelentés, amit 
a bejelentő mer is majd vállalni 
később, egy hatósági eljárás kere-
tében, mint tanú. Ellenkező eset-
ben a rendőrök sem tudnak mit 
tenni.

•  Köszönöm a beszélgetést!  
     

Nádházi Sándor
Fotó: Pinviczki Rajmond
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Június végén értékelte a képvise-
lő-testület lakóhelyünk közrend 
és közbiztonságának helyzetét. Az 
önkormányzati testületi ülésen 
megjelent Szabó Zoltán a Szolnok 
Városi Rendőrkapitányság veze-
tője, Polgár Péter r.ftzls. a helyi 
rendőrőrsparancsnok, és Eszes 
Péter r.törm., aki a bűnmegelőzési 
tevékenység keretén belül az „is-
kola rendőre” is.

Az őrsparancsnoki írásos beszá-
moló alapos és részletes tájékoztatót 
nyújtott Tószeg 2012. évi rendőrőrsi 
tevékenységéről, a település közbiz-
tonsági helyzetéről. Tószeg terüle-
tén az elmúlt évben 73 bűncselek-
ményt regisztráltak, ez 23,96%-os 
csökkenés a 2011-es évhez képest.

Továbbra is a vagyon elleni bűn-
cselekmények a meghatározóak. 
Negyvenhét bűncselekmény irá-

nyult vagyon ellen. A lopás tovább-
ra is domináns, melynek száma 
33-ról 27-re csökkent, ellenben nö-
vekedés történt a betöréses lopások 
esetében, melyek száma 7-ről 10-re 
változott. De a csalások esetében 
7-ről 9-re változott az esetszám.

Örvendetes, hogy rablást az el-
múlt öt évben a rendőrség nem re-
gisztrált lakóhelyükön.

Személy elleni bűncselekmények 

esetében markáns, 63%-os csökke-
nés volt. A négy esetből kettő sú-
lyos testi sértés, egy segítségnyújtás 
elmulasztása, valamint egy zaklatás 
volt a rendőrőrsi beszámoló szerint.

Csökkent a közrend elleni bűn-
cselekmények száma is, mindössze 
11 eset fordult elő.

A számadatok tekintetében meg-
állapítható, hogy Tószeg községben 
a közterületek biztonsága a telepü-

lés lélekszámához viszonyítva jó-
nak értékelhető, így lakóhelyünk a 
kevésbé fertőzött települések közé 
tartozik

A rendőrőrs közlekedésrendészeti 
tevékenységéről megtudtuk, hogy 
az elmúlt évben két esetben tör-
tént közúti baleset okozása, egyszer 
közúti járművezetés tiltott átenge-
dése, és négy ittas járművezetés for-
dult elő a rendőrség regisztrációja 
szerint.

A 2011/12-es és a 2012/13-as tan-
évben és jelenleg is folytatódik az 
„Iskola rendőre” elnevezésű prog-
ram, amely nagymértékben segítet-
te a rendőrség gyermekek védelmé-
re irányuló átfogó bűn- és baleset 
megelőzési tevékenységét. A prog-
ram célja – lehetőség szerint min-
den általános iskolának legyen egy 
iskolarendőre. aki közvetlen kap-
csolatban van az iskola vezetésével 
és a diákokkal is. Ez évben Eszes 
Péter r.törm. látja el ezt a feladatot.

A képviselők is elismerően szóltak 
a rendőrőrs munkájáról, a falunk 
közbiztonságáról.

Báti László kérdést fogalmazott 
meg; ki dönti el, hogy a kétheten-
te Tószegen sebességmérést végző 
traffipax a település melyik részén 
álljon? A képviselő úgy véli, hogy 
a vasútállomás melletti Attila út 
egyenes szakasza talán a legbiz-
tonságosabb falurész közlekedési 
szempontból, hisz egyik oldalon a 
vasút, a másik oldalon a kerékpár-
út van. Vannak Tószegnek baleseti 
szempontból veszélyesebb gócai, 

célszerű lenne azokra a részekre a 
figyelmet összpontosítani.

Szabó Zoltán városi rendőrkapi-
tány válaszában többek között el-
mondta, a Szolnoki Városi Rendőr-
kapitányságnak egy sebességmérő 
autója van. Annak szolgálati helyé-
ről a rendőrkapitányság rendelke-
zik. Nem a „pénzbeszedés” a cél, 
hanem az előírt sebesség betartása. 
Az újdonsült rendőrkapitány várja 
a polgármester, vagy a képviselő-
testület javaslatát, hogy hol álljon a 
sebességmérő autó.

Mocsári Kálmán lakossági ké-
rést tolmácsol a rendőrőrs felé. A 
piactér környékén lakók gyakoribb 
rendőri jelenlétet kérnek a sokszor 
késő estig hangoskodó piactéri al-
kalmi közösségek fegyelmezésére.

Dr. Gyuricza Miklós polgármes-
ter elmondta, hogy az elöljáróság-
nak jó a kapcsolata a Szolnok Városi 
Rendőrkapitánysággal, és a helyi 
rendőrőrssel. Reméli, hogy a ka-
merás térfigyelő rendszer – amely 
mára már regisztrálva van – tovább 
segíti a közbiztonságot. A felvéte-
lek visszajátszására csak rendőrségi 
eljárás keretében van lehetőség. a 
faluvezető is megköszönte a rend-
őrség munkáját és folyamatos ön-
kormányzati segítséget továbbra is 
biztosítják.

A képviselő-testület egyhangúlag 
elfogadta a rendőrőrs beszámolóját.

Jó a falu közbiztonsága.
Nádházi

„2013. július 8.-i dátummal le-
mondok a Pénzügyi, és Szociális Bi-
zottság elnöki posztjáról. A továb-
biakban csak képviselőként veszek 
részt az önkormányzati munká-
ban.”- írja lemondó nyilatkozatá-
ban a népszerű képviselő. Mocsári 
Kálmán az önkormányzati rendszer 
kezdete óta frontembere a pénzügyi 
bizottságnak. A humánumáról híres 
képviselő döntése meglepetésként 
érte a falu közvéleményét. Lemon-
dásának indoklását nem szeretné 
megosztani a nyilvánossággal, de a 
választópolgárok kérdésére szemé-
lyesen válaszol lemondásának oká-
ról. Lapunknak annyit azért elárult, 
hogy a június 26-i testületi ülés zárt 
ülésén, az óvodavezetői pályázatok 

elbírálásánál 
történtek ver-
ték ki nála a 
biztosítékot. 
Az ott történ-
tek az Ő etikai 
értékrendjé-
vel nem ösz-
szeegyezhetőek. 

„Biztos vagyok benne, hogy le-
mondásom semmiféle törést nem 
fog okozni a testületi munkában, s 
mindenki velem együtt továbbra is 
Tószeg község boldogulásáért fog 
ugyanolyan aktivitással dolgozni.”- 
fejezte be lemondó nyilatkozatát 
Mocsári Kálmán.          

            - NÁDHÁZI SÁNDOR - 

jÓ A fALu KöZBIZTONSÁGA
Tószeg nem tartozik a bűnügyileg fertőzött területek közé

Távozott a bizottság éléről  
Mocsári Kálmán
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A nem kötelezõ feladatok lassan elfogynak

Bízom az önkormányzat stabilitásában

— Képviselõ Úr mit ért az „átmene-
tiség” alatt, és hogy-hogy Tószeg
támogatja az államot? 

— Azt hiszem túl sokat magya-
rázni nem kell, a három jelentõs
pénzmozgással járó szerkezeti
változtatás következett be: 

• iskolaátadása állami fenntar-
tásba

• járási hivatalok kialakítása,
• hitelátvállalás az önkormány-

zatoktól.
Az önkormányzatok finanszí-

rozására — országos szinten is —
kiható kiszámíthatatlanság ered-
ményezhet olyan tételt Tószeg
költségvetésében, mint az elsõ
négy hónapra, az önkormányzati
hivatal mûködésére adott 47.540
eFt — ami azonnal átmenetivé te-
szi a költségvetést. Az áprilisi

vizsgálatok döntik majd el,
kaphat-e még több finan-
szírozást Tószeg vagy
sem. Ennek függvényében
lehet majd a végleges szá-
mokat beállítani. Aki elol-
vasta és átnézte a költség-
vetést, láthatja, hogy az
egyensúlyt a 2012-es pénz-
maradvány tartja fent, ami
2013 végére elfogy. Így ek-
kora bevételi hiánnyal kel-
lene számolnunk 2014-re,
ha további finanszírozást
nem kapunk. Akkor vi-
szont már a 2013-as költ-
ségvetésen is szigoríta-
nunk kell. Valószínûleg —
mert legyünk optimisták —
ez az eset nem fog bekö-
vetkezni, mert akkor azok
az önkormányzatok járnának na-
gyon rosszul, akik 2012-ig normá-
lis gazdálkodást folytattak. Tó-
szeg évek óta nem hitelbõl gaz-
dálkodott, mert évrõl-évre csök-
kent a hitelállomány, ami azt je-
lentette, hogy több volt a bevétel,
mint a kiadás, a település stabil lá-
bakon állt.

Lehet, rosszul fogalmaztam
vagy nem érthetõen, mikor azt
mondtam, hogy az államot finan-
szírozzuk. Mindenesetre, aki ott
volt azon a testületi ülésen, ami-
kor ismertették az állami hitelát-
vállalás nagyságát, lebonyolítását,
hallhatta, hogy bizony a jövõben
az erõsebb önkormányzatok is tá-
mogatni fogják a gyengébbeket,
tehát nem egységes lesz az elvo-
nás és a finanszírozás.

— Sokan emlékszünk még azok-
ra az idõkre, mikor személyes sér-
tõdésekig fajult az éjszakába nyú-

ló vita ami az önkormányzat nem
kötelezõ feladatainak szûkítésérõl,
és megvonásáról szólt. Eljöhet új-
ra az az idõ? 

Az az idõ egyhamar nem fog el-
jönni. Látszik a költségvetésbõl,

hogy a nem kötelezõ fel-
adatok lassan elfogytak és
elfogynak. Hitellel nem le-
het ezentúl pótolni a bevé-
teleket, így a kötelezõ fel-
adatokra be kell tudnunk
osztani a meglévõ forráso-
kat. Annyiból kell megol-
dani a község mûködését
amennyire fedezetünk
van, mert már nincs na-
gyon mirõl vitatkozni,
hogy honnan vegyünk el?
Én azonban most is abban
bízom, hogy nem elvoná-
sokról szól a jövõ, hanem
arról kell majd döntenünk,
mit és hogyan fejlesszünk,
hol pótoljuk a hiányossá-
gokat.

Én bízom abban, hogy
az önkormányzatok reformja a
települések életében elõbb-utóbb
olyan érezhetõ stabilitást hoz,
melyet a lakosság is mindennap-
jaiban érzékelni fog.

Nádházi

Mocsári Kálmán gazdag ön-
kormányzati képviselõ múlt-
tal rendelkezik. Az önkor-
mányzat megalakulása óta
pénzügyi bizottság elnöke-
ként mindig frontembere volt
a falu költségvetési tervének
kimunkálásánál. A hosszú
évek során nagy viták, és nem
egyszer kemény csaták része-
se volt, amely a falubüdzsé
tervezésével együtt járt. A
mostani költségvetést Õ egy
átmeneti költségvetésnek ne-
vezte, amely átmeneti azért,
hogy az önkormányzat el-
mondhassa, hogy elfogadta a
költségvetést. De azt is mond-
ta, hogy beszedett adóinkból
mi támogatjuk az államot. A
tapasztalt képviselõvel be-
szélgettünk.

Óvodavezetõi pályázat
Tószeg Községi Önkormányzat

a „Közalkalmazottak jogállásáról szóló”
1992. évi XXXIII. törvény 20/A. § alapján pályázatot hirdet

Tószegi Óvoda
ÓVODAVEZETÕ (magasabb vezetõ) munkakör betöltésére.

A közalkalmazotti jogviszony idõtartama: határozatlan idejû közalkalma-
zotti jogviszony 

Foglalkoztatás jellege: Teljes munkaidõ 

A vezetõi megbízás idõtartama: A vezetõi megbízás határozott idõre,
2013.08.16.—2018.08.15.-ig szól. 

A munkavégzés helye: Jász-Nagykun-Szolnok megye, 5091 Tószeg, Hõsök
tere 4. 

A munkakörbe tartozó, illetve a vezetõi megbízással járó lényeges feladatok:
Az intézmény zavartalan mûködésének, színvonalas szakmai munkájá-
nak szervezése, irányítása, ellenõrzése, az intézményi munka szaksze-
rû, gazdaságos, törvényes biztosítása. 

Illetmény és juttatások: Az illetmény megállapítására és a juttatásokra a
„Közalkalmazottak jogállásáról szóló” 1992. évi XXXIII. törvény rendel-
kezései az irányadók. 

Pályázati feltételek:
• Fõiskola, Óvodapedagógusi végzettség. Intézményvezetõi/közoktatási

vezetõi (illetve azzal egyenértékû) végzettség, magyar állampolgárság,
büntetlen elõélet., 

• Vagyonnyilatkozat tételi eljárás lefolytatása,

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások:
• iskolai végzettséget és szakképzettséget igazoló dokumentumok másola-

ta, 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány, fényképpel ellátott
szakmai önéletrajz, az intézmény vezetésére, fejlesztésére vonatkozó
program, nyilatkozat arról, hogy a pályázatot a pályázati eljárásban részt-
vevõk megismerhetik. 

A munkakör betölthetõségének idõpontja: A munkakör legkorábban 2013.
augusztus 16. napjától tölthetõ be. 

A pályázat benyújtásának határideje: 2013. május 6. 

A pályázati kiírással kapcsolatosan további információt Dr. Gyuricza Mik-
lós polgármester nyújt, a 56/586-071-os telefonszámon.

A pályázatok benyújtásának módja:
• Postai úton, a pályázatnak a Tószeg Községi Önkormányzat címére tör-

ténõ megküldésével (5091 Tószeg, Rákóczi út 37. ). Kérjük a borítékon
feltüntetni a pályázati adatbázisban szereplõ azonosító számot:
418/2013., valamint a munkakör megnevezését: Óvodavezetõ. 

A pályázat elbírálásának módja, rendje: A pályázat a 2013. júniusi képvi-
selõ-testületi ülésen kerül elbírálásra. 

A pályázat elbírálásának határideje: 2013. június 28.

A pályázati kiírás további közzétételének helye, ideje: 
• Oktatási és Kulturális Közlöny
• www.toszeg.hu

Tószeg Község Önkormányzata

Dr. Gyuricza Miklós 1512 tószegi lakosnak küldött levelet. „Örömmel tájé-
koztatom, hogy önkormányzatunk sikeresen pályázott az Európai Unió élel-
miszersegély programjához. Ennek keretében a Gyermekétkeztetési Alapít-
vány, valamint a Mezõgaz-
dasági és Vidékfejlesztési
Hivatal közremûködésével
tartós élelmiszereket nyer-
tünk.” — írta levelében a fa-
luvezetõ. 

Az adományból a 63 év
felettiek, a közgyógyellátás-
ban részesülõk, a nagycsalá-
dosok, rendszeres gyermek-
védelmi támogatásban ré-
szesülõk, az aktív korú szo-
ciális segélyezettek, és a
közmunkások részesültek.

Az emberek örömmel fogadták a szerény támogatást, de többen vannak
olyanok, akik nem vették át a csomagot, azt gondolva, hogy bizonyára akad-
nak olyanok, akik jobban rászorulnak a támogatásra. Egy azonban teljesen
bizonyos — lesz gazdája a száraz étel adománynak. Nádházi

Több mint ezerötszáz
élelmiszercsomagot osztottak

A Tiszavárkonyi Alkotóházért
jótékonykodtak

Nagy eltökéltség kellett ahhoz, hogy
belevágjanak a szervezõk egy olyan
jótékonysági est megszervezéséhez
Tószegen, amely a Tiszavárkonyban
lévõ Alkotóház felújítását segíti.

Elsõsorban azért, mert összejöt-
tek a bálok, rendezvények ebben az
idõben községünkben.

Szilveszteri bál, februárban refor-
mátus családi est, horgász bál, már-
ciusban vadász bál, majd színházi
est. Bizony fõtt a szervezõk feje, be
lehet-e még ezek közé szorítani ezt

a jótékonysági estet, lesz-e elég
résztvevõ? Sok álmatlan éjszakája
volt ekkoriban Hegedûs József a
Népmûvészet Mesterének és segítõ-
inek mikor kitûzték az est idõpont-
ját. Alig három hét állt rendelkezés-
re a szervezõ munkára, de bíztunk
az emberekben. Egyre jobb kedve
lett a szervezõknek az idõ haladtá-
val, mert egyre bõvült azok száma
akik szívesen jöttek. De az a névsor
is gyarapodott, akik bár nem tudtak
eljönni, de anyagilag támogatták a
jótékonysági est sikerét. Köztük volt
dr. Bene Ildikó országgyûlési képvi-
selõ és dr. Gyuricza Miklós tószegi,
valamint Mészáros Zoltán tiszavár-

konyi polgármesterek is, akik egyéb
elfoglaltságuk miatt nem tudtak
részt venni a rendezvényen. Végül
várakozáson felül több mint százhú-
szan jöttek el erre a vidám estre. Ti-
szavárkonyból elsõsorban anyagilag
támogatták a jótékonysági estet.
Nagy sikere volt Barta András és Ko-
vács Lajos fafaragó népi iparmûvé-
szeknek, akik magyar nótákkal,
operettekkel szórakoztatták a jelen-
levõket. Elemében volt Mádi Pista is,
aki a talpalávalót biztosította, mely-

nek meg is lett az
e r e d m é n y e ,
nagyszerû han-
gulat volt. A me-
gyei népmûvé-
szek közül is töb-
ben segítettek al-
kotásaik felaján-
lásával, ami a
tombolatárgyak
sorát növelte.
Voltak itt Karcag-
ról és Szolnokról
is a népmûvésze-
tet kedvelõ támo-
gatók, köztük

Demény Istvánné a Megyei Nyugdí-
jas Egyesület elnöke férjével. Ezen a
rendezvényen is a Csücsök Csárda
biztosította a finom és bõséges va-
csorát.

Külön köszönet illeti a tószegi  és
várkonyi lakosokat, vállalkozókat
önzetlenségükért, segítõkészségü-
kért, mert nélkülük a jótékonyság
est nem lehetett volna ilyen sikeres. 

A Megyei Népmûvészeti Egyesü-
let elnöke Kenyeres Sándorné kö-
szönettel szólt a magas színvonalú
szervezõ munkáról és örömmel
nyugtázta, hogy a befolyt összeg-
bõl sokat javulhat az Alkotóház ál-
lapota. Gönczi Lajos
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Tószeg óvodája augusztustól 
önálló igazgatót kapott, Murányi 
Valéria személyében. Bár a név tu-
lajdonosát egyelőre még csak ke-
vesen ismerik, reméljük cikkünk 
elolvasása után már ismerősként 
köszöntik a mosolygós óvó nénit.

Augusztus 16-
án egy addig 
még ismeretlen 
arc lépte át óvo-
dánk küszöbét. 
Esetünkben nem 
egy csemetéjét 
kísérő anyuká-
ról, hanem az in-

tézmény igazgatójáról van szó. Az 
újonnan kinevezett Murányi Valéria 
egész élete a gyermekek körül for-
gott. Már kislányként is igyekezett 

maga köré gyűjteni társait, újabb és 
újabb programokkal szórakoztatni 
őket. Ez a törekvés később sem vál-
tozott és egyre tudatosabb formát 
öltött a 26 év alatt. A tiszaföldvári  
óvónőképzőszakközépiskola elvég-
zése után egy kunhegyesi óvodá-
ban helyezkedett el. Munka mellett 
a szarvasi Brunszvik Teréz Óvó-
nőképző Főiskolára járt, majd az 
ELTE Pedagógiai Főiskolakarán  el-
végezte a fejlesztőpedagógia szakot   
ráébredt, hogy a mozgásterápia az, 
amiben a jövőt látja. Miután Szol-
nokon tagóvodavezető lett, meg-
ismerkedett Magyar Gáborral, a 
Mozgáskotta programgazdájával. 
Ez a módszer speciális tornaterem 
használata nélkül igyekszik a kis-
gyermekek testi és pszichológiai sa-
játosságaihoz alkalmazkodva játé-

kos módon fejleszteni a kicsik testi 
és lelki funkcióit. Egyik legfőbb cél-
ja, hogy a mozgás és a sport a min-
dennapok meghatározó élményévé 
váljon. 

A következő nagy állomást egy 
sikeres pályázat jelentette. Amint 
meglátta, hogy községünk óvodá-
jába igazgatót keresnek, tudta, hogy 
ez lehet a következő „lépcső”. Szin-
te bevonzotta a sikert, érezte, hogy 
ez az a pozíció, mellyel nem csupán 
a Budapesti Műszaki Egyetemen 
megszerzett közoktatási vezető vég-
zettségét kamatoztathatja, hanem 
másokon is segíthet. Nem tagadja, 
nagy kihívás előtt áll: egy számára 
teljesen idegen környezetben kell 
teljesítenie. Első körben szeretné 
megállítani a gyermekek elvándor-
lását. (Mint az ismeretes, egyre több 

szülő dönt úgy, hogy csemetéjét 
nem a helyi óvodába járatja, hanem 
egy, Szolnok vonzáskörzetébe tar-
tozó másik intézményt választ. - a 
Szerk.) Ehhez egy jól működő gyer-
mek - szülő - óvópedagógus kap-
csolatot kíván létrehozni, melyet a 
felek között sikeres kommunikáció, 
közösen átélt programok jellemez-
nek. Talán, ha az intézmény min-
dennapi életébe beépül az általa 
képviselt fejlesztőpedagógiai irány-
zat, mely még hatékonyabbá és 
népszerűbbé teszi községünk óvo-
dájának működését. 

Ezúton kívánunk sok sikert a cé-
lok megvalósításához és a további 
munkához!

Dr. Gazsóné Csutár Andrea Mária

Mint tudjuk új lelkipásztora van a katolikus közösségnek. Egyéves 
itt tartózkodás után új feladatot kapott Menyhárt János atya   és  - re-
méljük hosszú távra -   augusztus 1-től  megkezdte szolgálatát Ratnik 
Ferenc atya.

Ebből az alkalomból kerestem fel 
az új plébánost akinek bemutatkoz-
tam mint a községi nyugdíjas klub 
vezetője. Beszélgettünk a klub kö-
zösségi életéről, az együttműködés 
formáiról.    Ferenc atya elmondta 
örül, hogy működik a községben 
az idősek közössége, szívesen eljön 
a rendezvényeinkre hiszen maga is 
kiemelt célnak tekinti az idős embe-
rek, főleg a magányosok, támaszra 
szorulók felkutatását, segítését. Eh-
hez a nyugdíjas klub sok segítséget 
adhat.
Az atya beszélt eddigi életéről. El-

mondta, hogy 68 éves, Szolnokról jött Tószegre, ezt megelőzően 13 évig 
börtön lelkészként szolgált. Sajátos életutat tudhat magáénak. A Ver-
seghy gimnáziumban érettségizett. A katonai szolgálat letöltése után 
rendőrnek jelentkezett, ahol beiskolázták a rendőrtiszti főiskolára. Had-
naggyá avatása után a belügyminisztériumban tevékenykedett, onnan 
Moszkvába iskolázták be a magasabb képesítés megszerzésére, majd is-
mét a belügyminisztériumba került. Az irodai munkából vágyott a rend-
őri munkára ezért Szolnokra kérte magát, ahol nyomozó lett. Szerette 
ezt a munkát, sikeresen tevékenykedett, alezredesként ment nyugdíjba. 

De jött a fordulat az életében. Erről így beszélt Ferenc atya: észre vet-
tem, hogy nyiladozik a szemem. Kezdtem észrevenni, hogy van egy 
másféle világ is mint ez a sok gonoszsággal, erőszakkal teli világ és ez 
a hit világa. Egyre erősebb késztetést éreztem, hogy ez az én világom, 
ebben szeretnék elmélyülni.

Hogy jobban megismerjem jelentkeztem a Pázmány Péter egyetem-
re és elvégeztem a teológiát. Feleségem elfogadta ezt az életváltásomat, 

mindenben támogatott és támogat ma is. Mivel nős és családos em-
ber voltam a felszentelésem idején, így szerpapnak szenteltek. Ez 
különbözik a másik papi formától az áldozó paptól, aki csak nőtlen 
lehet. Bizonyos eltérések vannak a papi munkában, például én nem 
gyóntathatok. Ha erre igény jelentkezik a hívőktől, van gyónásra le-
hetőség. Községünkben minden első és harmadik vasárnap, Tisza-
várkonyban minden második és negyedik vasárnap jön egy áldozó 
pap, aki gyóntat.

Ferenc atya elmondta ide költözik a parókiára, egész héten a hívek 
rendelkezésére áll. Célja az idősek mellett az ifjúság megnyerése, a 
hittan beindítása, bibliaórák megszervezése, a hit élet tovább erősíté-
se. Fontos feladatának tekinti a temető körüli visszásságok megszün-
tetését. Külön kiemelte örül, hogy jó viszony van a községi reformá-
tus és katolikus gyülekezetek között, ezt mindenképpen tovább segíti.  

Vasárnapi misék után Szolnokra megy, hétfőn szabadnapos, ked-
den kezdi újra szolgálatát.

Egy lánya és két unokája van, felesége is nyugdíjas, Szolnokon lakik. 
Ferenc atyának kívánjuk legyen ereje, kitartása a sok-sok célkitűzés 

megvalósításához, minél előbb illeszkedjen be a község közösségébe, 
sok sikert, jó egészséget és erős hitet a további szolgálatához.

                                           Gönczi Lajos

ÖNÁLLÓ igazgatÓ az Óvoda éLéN

SOK fELAdAT VÁr AZ új KATOLIKuS LELKéSZrE
Ratnik Ferenc a plébánia élén

2013. szeptember

Murányi Valéria

Ratnik Ferenc

SZUMÁTRIAI GRÁNIT SÍREMLÉKEK

Szimpla sír 250 000 Ft
Dupla sír 350 000 Ft

Telefon: 30/536-7266

Rövid határidő, igényes munka.
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Tavaly ünnepelte megalakulásának 25. év-
fordulóját a nyugdíjas klub tagsága.  Ez idő 
alatt a klub mindvégig betöltötte  önként 
vállalt szerepét, segíteni a nyugdíjas korú 
emberek szabadidős tevékenységét, szórako-
zását, kulturális igényük kielégítését.

 A sokszínű, vonzó programok biztosították, 
hogy a közösség fennmaradt és – mint ahogy 

községünk előző és mostani polgármestere is 
kihangsúlyozta – megbecsült, a község lakói 
által is elismert közösséggé fejlődött.

Erről az alapról indult ez évben is a szerveze-
ti élet beindítása, hiszen az elmúlt évek ered-
ményei kötelezettséget róttak a klub 2013-ban 
újjá választott  vezetőségére és tagságára.  Az ez 
évi eredmények számbavétele jelzi, hogy nem 
csökkent, sőt tovább emelkedett a színvonal.

Továbbra is minden negyedévben megünne-
peljük arra az időre eső névnapokat , amelye-
ken versekkel, virággal köszöntjük az ünnepel-

teket. Rendszeresen meglátogatjuk a kórházba 
kényszerült betegeinket hazaérkezésük után.  
Minden ünnepet közösen ünnepeltünk, aktí-
van részt vettünk a  községi közéletben.  Ott 
voltunk a falugyűlésen, falunapon, koszorúzá-
sokon, színházi előadásokon. 

Voltunk a repülőmúzeumban, a megyei le-
véltárban, szolnoki zeneiskolai koncerteken, 
megyeházán tartott kulturális rendezvénye-
ken, a szolnoki civilházban tartott ismeretter-
jesztő előadásokon, 17 fővel megjelentünk és 
kocogtunk a Szolnok napján szervezett szeni-
or futóversenyen is.  Társklubok meghívásaival 
öregbítettük községünk hírnevét. Büszkén ki-
jelenthetem, hogy a tószegi klub tevékenységét 
megye szerte elismerik és szívesen jönnek köz-
ségünkbe. Nagy súlyt helyezünk arra is, hogy a 
klub tagságán kívül minél több községi lakost 
bevonjunk az általunk szervezett programok-
ba, amelynek eredményeként egyre több sze-
mélyt tudhatunk a klub barátjának.

Nem gond a buszt megtölteni bármikor ki-
rándulni megyünk és ha kell több sort töltenek 
fel a tószegiek, ha a szolnoki szervezők hívnak 
a színházba, vagy egyéb kulturális rendezvény-
re.

Hajdúszoboszlón voltunk az idén több mint 
negyvenen a klub tagjai és a nem tag községi 
barátainkkal. Kapcsolódtunk egy olyan – első-
sorban idősek részére szervezett – gyógy prog-
ramhoz, amely csak csoportos részvétel esetén 
volt  igen kedvezményes. A minimum húsz fős 
csoport létszámot mi megdupláztuk. A TB ál-

tal fizetett napi négy kezelés azt hiszem min-
denkinek nagyon jólesett az öt éjszakás gyógy 
pihenés alatt.  A jelzések alapján jövőre lehet, 
hogy többen megyünk.

Ez évi kirándulásunkat  Szarvasra szervez-
tük, ahol az arborétum megtekintése és  egy 
órás hajózás mellett a szilvanapok programja-
in is részt veszünk. Az idősek világnapja alkal-
mából október 9-én ismételten megrendezzük 
vacsorával egybekötött zenés, táncos  összejö-
vetelünket, melyre minden barátunkat szere-
tettel várunk.

Ebben az évben öt év után újjá választottuk a 
klub vezetőségét.  Megköszönve a régiek mun-
káját, a tagság ismét megválasztotta Gönczi 
Lajost a klub vezetőjének, Csinger Dezsőnét a 
klub pénztárosának és újonnan beválasztotta 
Nagy Andrásnét, Zérczi Jánosnét, Lukács Pált 
a vezetőségbe.

Köszönjük a rendezvényeinken rendszeresen 
megjelenő dr Gyuricza Miklós polgármester 
támogatását, valamint az önkormányzati kép-
viselők segítségét.  Klubunk támogatói között 
tudhatjuk  országgyűlési képviselőinket és  a 
kerékpárüzem igazgatóját, akik  támogatását 
ezúton is köszönjük.

A községi nyugdíjas klub továbbra is arra tö-
rekszik  olyan közösségi életet valósítson meg, 
ahol a résztvevők jól érzik magukat, szívesen 
vannak együtt. A heti egyszeri klub nap tartal-
mas és örömteli legyen.

Gönczi Lajos

2013. június 4-én trianoni megemlékezést 
szervezett református gyülekezetünk. A meg-
emlékezésre meghívtam az önkormányzat ve-
zetőit és a képviselő testületet, minden tószegi 
párt képviselőjét, és jelen voltak a Tószegi Ka-
tolikus és Református Egyház tagjai. Miután 
meghallgattuk a katolikus és református temp-
lom harangjait, melyek egyszerre szólaltak 
meg, elénekeltük a Himnuszt. Ezután törté-
nelmi áttekintést kaptunk a trianoni tragédiá-
ról egyik református pedagógusunk által. El-
mondta, hogy milyen területeket veszítettünk 
el, és milyen sok magyar maradt az anyaorszá-

gon kívül. A történelmi beszámoló után ver-
seket hallgattunk meg, majd együtt, a nemzeti 
összetartozás jegyében megkoszorúztuk a tria-
noni emlékművet. Végül együtt énekeltük el a 
Szózatot és a Székely Himnuszt. A trianoni tra-
gédia nemzetünk ügye, és amíg egyetlen ma-
gyar is az anyaországon kívül kell, hogy éljen, 
mindaddig foglalkoznunk kell Trianonnal, fel 
kell emelnünk szavunkat, és ki kell állnunk a 
határainkon kívül rekedt magyarjainkért.

Péntekné Vizkelety Márta
lelkipásztor

SZíNES, érdEKES PrOGrAMOK A KöZSéGI NYuGdíjAS KLuBBAN
Közösségi élet felsőfoKon

TrIANONI MEGEMLéKEZéS
BÁTI LÁSZLÓ A PéNZüGYI 
éS SZOcIÁLIS BIZOTTSÁG 

éLéN
Társelnök

smidéliusz ernő lett

Mocsári Kálmán le-
mondása után gyor-
san döntött a kép-
viselő-testület az 
egyetlen önkormány-
zati bizottság elnöké-
nek személyéről.

Érthető a képviselők 
igyekezete, hisz sok a 

feladata a bizottságnak, 
szinte hetente ülésezik.

A munka zavartalanul folytatódik, törést a sze-
mélyi változás nem jelenthet, hisz a felelősségtel-
jes elnöki munkát ezután Báti László látja el.

A lemondás következtében, a  törvényes műkö-
déshez szükséges volt még egy új képviselő-tag 
megválasztására is, ez Smidéliusz Ernő lett. Ö 
egyben a társelnöki feladatokat is átvette az azo-
kat korábban ellátó Báti Lászlótól.

EN

2013. szeptember

Báti László
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Jász-Nagykun-Szolnok Megyé-
ért Díjat kapott a falunkban már a 
lakosság körében is elismert házi-
orvos, Dr. Gál István, belgyógyász 
főorvos.

A kitüntetett háziorvossal beszél-
gettünk.

------------------------------------
Névjegy:    GÁL ISTVÁN
Születési év: 1956
Felesége:   Dr. Végh Edit
Munkahely:
- Tószeg, II. Háziorvosi Szolgá-

lat; háziorvos, belgyógyász főor-
vos

- MÁV Kórház és Rendelőinté-
zet, Belgyógyász főorvos, Ultra-
hangos érvizsgálat

------------------------------------
Főorvos Úr, csatlakozunk ahhoz 

a több mint száz gratulálóhoz, akik 
a net-en rövid idő alatt elismerően 
nyugtázták a megyegyűlés kitünte-
tését.

- Összefoglalná röviden eddigi 
életútját, jelentősebb szolgálati 
helyeit?

- 1980 óta, az egyetem elvégzé-
se után folyamatosan dolgozom a 
megye egészségügyi ellátásában, 
kezdettől fogva szolnoki MÁV Kór-
házban.

Orvosi tevékenységemet az ak-
kor még teljes szakmai palettá-
val bíró intézmény belgyógyá-

szatán kezdtem Dr. Tarján Péter 
osztályán.1985-ben belgyógyászat-
ból szakvizsgáztam. 27 év alatt sok 
ügyelet és osztályos munka során 
tettem szert szakmai gyakorlatra.

Kezdettől fogva a szív-érrend-
szeri betegségek kivizsgálása, ke-
zelése a fő érdeklődési köröm. 
Szakmai társaságok tagjaként 
a belgyógyászati, kardiológiai, 
angiológiai, diabetológiai konfe-
renciák tanulságait hasznosítva 
igyekeztem a szakmai színvonalat 
tartani. Az általános belgyógyászati 
tevékenység mellett az ultrahangos 
érvizsgálatokból szereztem gya-
korlatot. Az agyi erek vizsgálatá-
hoz szükséges „Neurosonographiai 
licens” megszerzése után, sikeres 

vizsgát követően a „A Belgyógyá-
szati Angiológiai Minősitett orvo-
sa” címet szereztem meg 2005-ben.

Igyekeztem elsajátítani a holisz-
tikus szemléletű, nemcsak a beteg-
séget, hanem a beteget egészében 
értékelő- környezeti viszonyait is 
figyelembe vevő gyógyító tevékeny-
séget. Munkám során törekszem 
mindig a betegek panaszait, érdeke-
it, érzéseit, szorongásait figyelembe 
véve  teljes körű ellátást nyújtani 

melyhez  a MÁV kórház  szellemi-
sége, betegközpontúsága adta  az 
alapot. Ezt a szemléletet a házior-
vosi munka során még jobban lehet 
kiteljesíteni.

Jelen kitüntetés a kórház ezen 
szellemiségének elismerését is je-
lenti.

A MÁV Kórház átalakítása, jövő-
jének bizonytalansága miatt a kór-
ház belgyógyászati szakrendelésén 
dolgozó felségemmel, Dr. Végh 
Edittel 2007-ben úgy döntöttünk, 

hogy megszerzett ismereteinket 
háziorvosként hasznosítjuk, ezért 
Tószegen háziorvosi praxisokat vá-
sároltunk, ahol jelenleg is tevékeny-
kedünk.

- Önöket bizonyára tárt karok-
kal várták volna sok helyen, miért 
pont Tószeget választották?

Választásunkat befolyásolta az a 
tény, hogy jól működő praxisokat 
vettünk át az Urbán-Gyuricza há-
zaspártól, valamint az, hogy csalá-
dunk szorosan kötődik Szolnok-
hoz. Itt van a házunk , gyerekeink 
itt tanulnak és sportolnak,ezért egy  
távolabbi hely nem jöhetett szóba. 
Úgy érezzük, a tószegi lakosok és az 
önkormányzat kedvezően fogadta 
munkába állásunkat. Nagyon fon-
tos, hogy Varga Istvánné és Dabis 
Lászlóné személyében kiváló asz-
szisztenseket örököltünk. Tószegi 
praktizálásunk elején mindketten 
háziorvostan szakvizsgát tettünk. 
Gazdasági társaság tagjaiként vé-
gezzük háziorvosi munkánkat. Há-
zaspárként egymást helyettesítve 
tudunk kiegészítő tevékenységet 
végezni.

A belgyógyászattól nem szakad-
tunk el, mert feleségem a Hetényi 
Géza Kórház Rendelőintézetében a 
belgyógyászatán, én a MÁV kórház 
angiológiai szakrendelésén dolgo-
zom a háziorvosi munka mellett.

Úgy érzem,hogy jelen elismerés 
igazolása annak, hogy a gyógyító 
munkát-minden nehézsége elle-
nére - a társadalom megbecsüli és 
igazolni látom hogy az eddigi or-
vosi tevékenységem hasznára vált 
a megye lakosságának és ez további 
lendületet ad  az elkövetkező időre.

Nádházi

KiemelKedő teljesítményeKet díjaztaK a megyeházán
Jász-Nagykun-Szolnok Megyéért díjat kapott Dr. Gál István

A megyei közgyűlés hagyományosan az államalapító Szent István ki-
rályunkra emlékezett. Augusztus 20.-hoz kapcsolódóan köszöntötték 
azokat a díjazottakat, akik a megye különböző elismeréseiben része-
sültek. Minden évben azok vehetik át ezeket a kitüntetéseket, akik te-
vékenységükkel a megye fejlődésének elősegítése, értékeinek növelése 
érdekében, kiemelkedő eredményeket értek el. 

A megyegyűlés elnöke Kovács Sándor adta át a díjat Dr. Gál Istvánnak

2013. július 15-től július 20-ig 52 
hittanos gyermekkel táboroztunk a 
Tiszavárkonyi Református üdülő-
házunkban. Hittanos gyermekeink 
évről évre várják már a nyári tábo-
runkat. Az idei évben is csoportok-
ra bontottuk a gyermekeket, volt 
óvodás, iskolás és ifjúsági csoport. A 

tábor minden reggelén bementünk a 
templomba, és áhítattal kezdtük el a 
napot. Az idei évben a Hegyi beszéd 
egy-egy részletét olvastam fel, majd 
együtt imádkoztunk a gyermekekkel, 
és tanultunk egy új gitáros éneket. 
A reggeli alkalom után csoportfog-
lalkozáson vettek részt a gyerme-
kek, korosztály szerint. Az óvodás 
csoportot Tónai-Kass Éva vezette, 
aki játékosan, szemléletesen, bibliai 
történeteket mondott el a gyerme-
keknek, majd a történet kapcsán 
kézműveskedtek a gyermekek. Az 
iskolás csoporttal Kelemenné Tán-
cos Anikó testvérünk foglalkozott, 
aki játékkal, zenével, kézművesség-

gel hozta közelebb az evangéliumot 
az iskolás gyermekekhez. Az ifjúsági 
csoporttal a lelkipásztor foglalkozott. 
Tesztek formájában beszélgettünk 
az őket érdeklő és érintő témákról, 
mint a barátság, a szülőkkel való 
kommunikáció, a kábítószerek és az 
italok elkerülése, a szerelem és há-
zasság kérdése. Minden témához a 
Bibliából is olvastunk fel történetet, 
igéket, mert a Biblia ezekkel kapcso-
latban is útmutatást ad. A hét utolsó 
estéjén meghívtuk a szülőket is bog-
rácsozásra és szalonnasütésre. Nagy 
bográcsokban főtt a kecske és csir-
kepörkölt, így senki nem ment haza 
éhesen. Hálás szívvel köszönöm meg 

a nyolc segítőnek a heti munkáját, a 
csoportvezetőknek a szolgálatát, a tá-
mogatók adományait, mely által tar-
talmas, szép hetet tölthettünk el Isten 
közelében. Mindezért Istené legyen a 
dicsőség! 

Péntekné Vizkelety Márta  
lelkipásztor

RefoRmátus hittantáboRunK volt tiszaváRKonyban

2013. szeptember
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Mára már dohányárut kizárólag a Nemzeti 
Dohányboltok árulhatnak. Hazánkban ko-
rábban 40-42 ezer helyen lehetett dohányárut 
vásárolni. Ez most országosan legfeljebb 5300 
lehet. Tószegen is bő kínálat volt trafik árura, 
sőt a benzinkútnál nonstop vásárolhattuk a 
füstölnivalót.

A trafik törvény ér-
telmében 2000 la-
kosként egy Nemzeti 
Dohánybolt lehet. Így 
falunk lélekszámának 
megfelelően három he-
lyen nyíltak július 1-től 
dohányterméket for-
galmazó Nemzeti Do-
hányboltok.

A koncessziós pá-
lyázatra információnk 
szerint 7 pályázat ér-

kezett. Az eredményhirdetésnél azonban a kor-
látok miatt, Szilágyiné Varga Andrea, Horváth 
Ferencné (Katika) és Gonda Zoltán a Csücsök 
Csárda családi vállalkozója örülhetett. Tószegen 
nem volt trafik mutyi – melytől zengett az or-
szágos média. A dohányboltok területi elosztása 
is megfelelő, hisz a Csücsök Csárda, a Lottózó 
és a polgármesteri hivatal melletti üzlet a falu 
bármely területéről viszonylag könnyen elérhe-
tő. Ne feledjük, az ún. trafik törvény elsődleges 
célja, a 18 év alattiak dohányáru hozzájutásának 
szigorítása a főcél. Ezt a Nemzeti Dohányboltok 
szigorú ellenőrzésével az illetékes szervek szigo-
rúan veszik.

Szilágyiné Varga Andrea egyéni vállalkozóként 
üzemelteti a polgármesteri hivatal melletti csa-

ládi vállalkozásban működtetett üzletük mellett 
a Nemzeti Dohányboltot. A sikeres és mosoly-
gós üzletasszony elmondta, hogy az üzlet előírás 
szerinti kialakítása nem kis feladat volt, hiszen 
az élelmiszer bolttól teljesen független helységet 
kellett kialakítani, mely építési és egyéb szakha-
tósági engedélyek beszerzésével járt, de ehhez 
a rendelkezésre álló idő igencsak feszes volt. A 
július elsejei nyitás kezdeti időszakában az em-
berek nehezen fogadták el a dohányáruk forgal-
mazásának korlátozását. Mára már a dohányzók 
tudomásul veszik, hogy a tószegi tucatnyi ciga-
retta vásárlási lehetőség háromra szűkült. Ná-
lunk nem jellemzőek a 18 életév alatti vásárlói 
próbálkozások. Szilágyiné Varga Andrea reméli, 
hogy nyitva tartásuk is elfogadják, hiszen a hét 
minden napján kinyitnak.

Horváth Ferenc-
né a Totó, Lottó és 
egyéb szerencsejáték 
forgalmazása mellett 
működteti az ABC-
vel szembeni Nem-
zeti Dohányboltját. 
Neki nehezebb dol-
ga volt, mert a vá-
sárlók az évek során 
megszokták, hogy a 
heti Lottó, vagy Totó 
tippjeiket a játékos 
kedvű szülők, nem-

ritkán kisgyermekükkel együtt tették meg. Kez-
detben voltak konfliktusok a vásárlókkal. a szülő 
persze hogy nem hagyja az üzlet előtt gyermekét 
a forgalmas út mentén. Katika, mint mondja, 
megérti a szülői féltést, de ő súlyos pénzbünte-
tésre, sőt a koncesszió elvesztésére is számíthat, 

ha 18 év alatti személy tartózkodik az üzletben. 
Ezt nagyon szigorúan veszik. Az ellenőrző ható-
ságok ezért nem ritkán a vásárló személyi iga-
zolványának felmutatására is sor kerülhet. Kati-
ka úgy véli, hogy lassacskán az üzletbe betérők 
elfogadják az életkori korlátozást még akkor is, 
ha nem dohányárut vásárolnak.

A harmadik Nemzeti Dohánybolt nyertes 
Gonda Zoltán, aki a Sáji család Csücsök Csárda 
épületében alakított ki külön helységet a dohány-
áruk árusítására. Ott jártunkkor felesége Szilvia 
tájékoztatott bennünket. – Mi kifejezetten a 
csárda vendégei kérésére pályáztunk – mondja 
a családi vállalkozás cukrásza. A 18 év alattiak 
kezdetben nekik is gondot okoztak, de mára 
egyre ritkább a fiatalkorúak próbálkozása. Terü-
letükön az udvarban parkolásra is van lehetőség 
így a gépjárművel érkezők sincsenek korlátoz-
va. Szilvia reményei szerint bíznak abban, hogy 
az általuk üzemeltetett Nemzeti Dohánybolt, a 
vendégkörük, és a környéken élők kényelmét 

szolgálja. Nyitva tartásukat is úgy alakították k, 
hogy az a vendéglátó egység(ek) nyitva tartásá-
val is harmonizáljon.

Nádházi

2013. január elsején lépett hatályba az egyes törvényeknek a XX. 
századi önkényuralmi rendszeréhez köthető elnevezések tilalmával 
összefüggő 2012. évi CLXVII. sz. törvény. A törvény szerint a köz-
területek és közintézmények nem viselhetik olyan személy nevét aki 
a XX. század önkényuralmi politikai rendszerek megalapozásában, 
kiépítésében, vagy fenntartásában részt vett, vagy olyan kifejezést, 
vagy olyan szervezett nevét, amely a XX. századi önkényuralmi po-
litikai rendszerre közvetlenül utal. Az önkormányzati törvény értel-
mében a települések nevének meghatározása a képviselő-testületek 
hatáskörében tartozik.

 
Önkormányzatunk összeállította és kiküldte az érintett utcák és köz-
területek lakóinak a kérdőívet a névváltoztatással kapcsolatban. Volt 
olyan utca, ahol elfogadták  a Pénzügyi és Szociális Bizottság által fel-
ajánlott nevet, de akadt olyan is, ahol a lakók újabb nevet választottak.

Falunk közigazgatási területén a XX. századi önkényuralmi rendszer-
rel közvetlenül összefüggésbe hozható utcanevek: Rózsa Ferenc, Hámán 
Kató, Gőgös Ignác, Fürst Sándor, Killián György, Sallai Imre, Munkás-
őr, Ságvári Endre, Károlyi Mihály, Molnár László utak és a Marx tér.

Tószeg község Önkormányzatának képviselő-testiilete törvényben 
előírt kötelezettségének eleget téve, a lakosok visszajelzésének megfele-
lően az alábbi új közterület neveket határozza meg:

Rózsa Ferenc  út helyett:   Rózsa út 
Hámán Kató   út helyett:   Tiszavirág út 
Gőgös Ignác út helyett:  Virág út 
Fürst Sándor   út helyett:   Bartók Béla út 
Killián György   út helyett:   Vadvirág út 
Sallai Imre  út helyett:   Sport út 
Munkásőr   út helyett:   Levendula út 
Ságvári Endre  út helyett:  Tópart út
Károlyi Mihály   út helyett:  Károly Róbert út 
Molnár László   út helyett:   Molnár Ferenc út 
Marx  tér helyett:    Barátság út

Nádházi

háRom helyen vásáRolhatunK füstölni valót
Nemzeti Dohányboltok nyíltak falunkban

BúcSúZÓ uTcANEVEK
Eltűnnek az önkényuralmi rendszerekhez köthető utcák

2013. szeptember

Szilágyiné Varga Andrea

Horváth Ferencné

Gondáné Sáji Szilvia
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Bár még tart a horgász évad a Tószegi Tiszavirág Horgász Egye-
sületben, már most elmondhatjuk eredményes, tervszerű élet jelle-
mezte az elmúlt hónapokat. Ezt szemléletesen alátámasztja ha meg-
nézzük a versenynaptár adatait, amely jól mutatja milyen sokrétű 
programokból válogathattak az érdeklődők, többnyire falubeliek.

2013. március 16. évadnyitó horgászverseny
2013. április 7. keszegfogó horgászverseny.
2013. május 1. családi horgászverseny
2013. május 19. meghívásos rakós botos horgászverseny
2013.  május 26. gyermeknapi horgászverseny
2013. június 8-9  24 órás horgászverseny
2013. június 23. ponty fogó horgászverseny
2013. július 13. pénzdíjas (nyílt) horgászverseny
2013. július 27-28 éjszakai horgászverseny
2013. augusztus 18. kétfordulós horgászverseny
2013. szeptember 1. hal és vadételek főzőversenye (négy fős cso-

port verseny)
2013. október  6 évadzáró horgászverseny

Ezek a programok nagy érdeklődés mellett jó hangulatban kerültek 
lebonyolításra. Kiemelkednek a családias rendezvények, ahol sok eset-
ben az egész család és baráti körük a teljes napot a víz mellett töltöt-
ték. Külön öröm, hogy a gyermeknapi horgászversenyre 118 gyermek 
nevezett. Igazi gyermeknapi hangulat volt, hiszen a pecázás után mini 
vidámpark várta őket. Volt itt ugráló vár, csúzdák, hinták, arcfestés, 
csillámtetkó, játékos vetélkedő és persze nagyon finom ebéd, sok-sok 
ajándék. De szeptember  elsejei hal és vadfőző,- illetve  négy fős csapat-
verseny tette fel az i-re a pontot, ahol a gyönyörű napsütéses nyárutón 
sokan jelentek meg a tóparton.  Az indulás sem volt semmi, hiszen a 
nap hangulatát zsíros kenyér, hagymás máj, egy kis szíverősítő alapozta 
meg.

A rendezvényen ezúttal is két kategóriában versenyeztek. A  pecások 
négy fős csapatokban szerveződve profi szabályok szerint szektorok-
ra osztottan mérték össze tudásukat. A főzést kedvelők pedig hal és 
vad ételekkel készültek megnyerni a neves személyiségekből álló zsűri 
tetszését. Volt is dolga a zsűrinek, melynek tagjai: dr Gyuricza Miklós 
községünk polgármestere, Pálszabó Mihály a francia gasztronómia lo-
vagrend tagja mesterszakács és Ritzu Barna média szakember. A zsűri 
döntése alapján az alábbi eredmények születtek:

HORGÁSZVERSENy:  
1. Pelikán csoport: 
 Kovács Mihály, Hajdú Tibor, Rimótzi János, Rácz János
2. Bakterteam csoport:
 Kiss József,Kiss Norbert,Sárándi Zoltán, Bóka Kálmán
3. Szedett-Vedett csoport:
 Fehér József, Kiss Vencel, Tamás László, Ozsváth Tamás
4. Ponty vadászok csoport:
 Szonda Imre, Szonda Zoltán, Szonda Benjámin,
 Józsa Gergely
5. Ferroflex  I. csoport:
 Jándi Benő, Péntek Zsolt, Szabó János, Nagy Krisztián
6. Szexis fiúk csoport:
 Perge László, Fehér József, Szabados János, 
 Bodor Miklós

FőZőVERSENy:
1. Ferroflex: Halas grill tál
2. Dűbel Bt: Őzpörkölt kicsit másként
3. Ponty vadászok-Szonda Imre: Lecsós ponty szeletek

Az egyesület vezetője Bedekovics László elmondta; köszönet a sok 
segítségért amit a támogatóktól kaptunk, de köszönet azoknak is akik 
jelenlétükkel, aktivitásukkal hozzájárultak a rendezvények sikeréhez.

Gönczi Lajos

mozgalmas élet a hoRgász egyesületnél
Tucatnyi verseny a  horgászoknál

ÚJ EU-SZABVÁNY UTÁNFUTÓK GARANCIÁVAL

ÚJ EU-SZABVÁNY UTÁNFUTÓK GARANCIÁVAL42 ÉVE AZ AUTÓSOK SZOLGÁLATÁBAN!

2013. szeptember

A főzőverseny zsűrije
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Szilágyi Réka 17 éves korára nagyon sok szép eredményt tudhat 
maga mögött. 2002-ben a szolnoki Belvárosi Általános Iskolában 
kezdett sportolni. Egészen nyolcadikos koráig kitartóan úszott. Sze-
rinte ez a sportág adta meg azokat az alapokat, melyek hozzásegítet-
ték a későbbi sikereihez. Ez alatt az idő alatt nem csak az úszás töl-
tötte ki szabadidejét. Tanárai, látva céltudatosságát, kitartását, több 
sportversenyre is benevezték, úgymint triatlon, futóverseny. 

Az úszásban elért eredményei: többszörös rövidpályás vidékbajnok, 
diákolimpiai bajnok, régiós bajnok, többszörös megyei bajnok. Német-
országban ötször első helyezett, Olaszországban háromszor aranyér-
mes és Angliában is sikerült mindenkit maga mögé utasítania. Főleg 50 
méteres és 100 méteres mellúszásban versenyzett.

Amikor 2010-ben bekerült a Széchenyi István Gimnáziumba, sport-
ágat váltott. Olyan sportot keresett, amely minden szabadidejét és ener-
giáját leköti. Az atlétika mellett döntött, mert ez már régebb óta is tet-
szett neki. Réka szerint nagyon nehéz volt az áttérés, teljes izomzatát 
át kellett alakítania. Egy éven keresztül próbálgatták, hogy az atlétika 
melyik versenyszáma illik hozzá legjobban. A gerelyhajítás lett a nyerő, 
mert ez felelt meg legjobban az adottságainak. A gerelyhajítás alapkö-
vetelménye az ügyesség, gyorsaság és az erő. A gerelyhajítást művészet-
nek nevezik, mert csupán 500 grammos a gerely, mégis az alapkövetel-
mények betartása mellett kell teljesíteni. 

Idén van három éve, hogy atletizál. , kKét éve sportspecifikusan kez-
dett el felkészülni a komolyabb versenyekre. 2012-ben magyar baj-
nokságon csapatban első, míg egyéniben harmadik helyezést ért el. A 
Németh Miklós gerelyhajító versenyen első lett. A tavalyi legjobb ered-
ménye 43 méter volt. Azon a télen megkezdték az alapozást a követke-
ző, 2013-as évre.  Megduplázták az edzések számát, iskola előtt és iskola 
után is, illetve hétvégén is edzéseket tartottak. 

A versenyidőszak a téli dobóbajnoksággal kezdődött, ahol 44,7 mé-
tert dobott, ezzel első lett. Közben folyamatos edzések zajlottak a nyári 
főszezonra. 

A téli dobóbajnokság után négy magyar csúcsot dobott, az elsőt Vá-
con, 48,6 métert. 

A rá egy hétre következő versenyen Réka újabb magyar csúcsot do-
bott, 49,81 méterrel. Ezen a versenyen hívták megmondták meg neki, 
hogy szívesen várnák egy válogatott viadalra Csehországba, amely Réka 
számára az első ilyen viadal volt. 

Az Olimpiai Hopes elnevezésű versenyen első lett, 53,19 méterrel. Ez 
a harmadik magyar csúcs, mellyel Réka először került fel az ifjúsági 
világranglistára. Innentől a saját csúcsait dobta. 

Csehországból való hazatérése után már másnap újabb verseny követ-
kezett, az Atlétikai Világnapok Tiszaújvárosban.

Folyamatosan készült a következő nagy megmérettetésre, a diákolim-
piára, amely a középiskolás diákok számára a magyar versenyek között 
a legjelentősebb. A 2012-es diákolimpiai csúcs 44,46 méter volt, ame-
lyet Rékának első dobásra sikerült megdöntenie, 55,03 métert dobott. 
Ez volt a negyedik magyar csúcs, melyet megdobott, 10 méterrel meg-
előzve a második helyezettet.

Meghívták a Donyecki Ifjúsági Világbajnokságra. Ekkor harmadik-
ként másodjára került fel az ifjúsági világranglistára.

A világbajnokság előtt még egy nagy magyar bajnokság állt előtte, 
ahol 51 métert dobott.

Egy hónapig alapozott a Világbajnokságra, napi két edzés, még hosz-
szabb edzésidő. Gyorsan eltelt ez a kevés idő, és 2013. július 9-én Uk-
rajnában megtapasztalhattatudhatta, hogy milyen is ez a fantasztikus 
érzés, amely az ember életében csak egyszer fordul elő. Kijutni az Ifjú-
sági Világbajnokságra.

Még aznap megtudták, hogy a selejtező szint 51 méter. Rékának más-
nap már dobnia is kellett, szerencsére első dobásra megdobta a szintet. 
Elmondta, hogy az utóbbi 10 évben a magyar nők közül senkinek nem 
sikerült gerelyhajításból bejutni a 12-es döntőbe. A harmadik napon 
este hét órakor került sor Réka döntős dobására. Az egész stadion meg-
telt, a magyarok neki szurkoltak, érezhető volt a feszültség a levegőben. 
Először minden versenyzőt egy nagy kivetítőn bemutattak, majd a do-
bások következtek. Mindenkinek három dobása volt, hogy a nyolc közé 
bejusson, majd a legjobb nyolc még dobhatott hármat. Réka első két 
dobása nem úgy sikerült, ahogy szerette volna, de harmadjára sikerült 
megdobnia a szintet.

Majd a verseny legfontosabb része következett. Minden erejét össze 
kellett szednie. Nagyon szoros volt a verseny, méterek voltak a verseny-
zők dobásai között. A hatodik dobása 54,26 méter volt, amely jó ered-
ménynek számított, hiszen közel volt az egyéni csúcsához. De nagyon 
elkeseredett, amikor meglátta, hogy két centiméterrel maradt le a do-
bogóról. Úgy érzi, hogy egy következő versenyen meg fogja kapni ezt a 
két centimétert az élettől.

Rékának ez a világbajnokság nagyon sok élményt adott. Röviden csak 
ennyi: versenyláz, szép hotel, stadion és különleges ételek. Örült, hogy 
sikerült kijutnia erre a versenyre edzőjével, Bagyinszki Gézával, akitől 
nagyon sok segítséget kapott és a mai napig is kap.

Réka jövőbeni tervei között szerepel, hogy áttér majd a 600 grammos 
gerelyre korcsoportváltás miatt. Reméli, hogy ezzel a gerellyel is stabi-
lan 50 méter felett tud majd dobni. Tudja, hogy ehhez erősödnie, ügye-
sednie és gyorsulnia kell. Alapos téli felkészülés, sok akarat, jó technika 
szükséges mindezek eléréséhez. 

2014 nyarán lesz a Junior Világbajnokság az Amerikai Egyesült Álla-
mokban, majd 2015-ben az Európa Bajnokság, ahol szándékozik ver-
senyezni. Ha nem sikerül, akkor sem keseredik el, de mindent megtesz 
azért, hogy „szálljon a gerely”.

A versenyek mellett a jövőben is szeretne fejlődni, céltudatos, kitartó, 
szorgalmas és szerény maradni, mert csak így lehet a sportban valamit 
is elérni. A tanulmányokat tekintve személyi edző-dietetikus szeretne 
lenni.

Sok sikert kívánunk Rékának a versenyekhez és a céljai eléréséhez! 
Büszkék vagyunk Rád Szilágyi Réka! 

Tábori Nóra

KéT cENTIrE A VB dOBOGÓTÓL
Mindent megtesz azért, hogy „szálljon a gerely”

sPoRt • sPoRt • sPoRt

2013. szeptember

Szilágyi Réka dobásra készül
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A judo önvédelmi jellegű küzdősport, melynek célja a szabályok 
adta lehetőségekkel az ellenfél legyőzése dobásokkal, fojtás-fogás-
sal, karfeszítéssel vagy leszorítással.

Az eredményesség érdekében magas szintű mozgáskoordináció-
val, gyorsasággal erő-állóképességgel, valamint nagy technikai tu-
dással kell a versenyzőknek rendelkezniük. A versenyeken fokozott 
pszichológiai teher nehezedik a sportolókra, hiszen nem az idővel, a 
labdával, hanem egy támadó ellenféllel kell megküzdeniük.

A judo az életre nevelés fontos eszköze, hiszen egy jó csapatban, ön-
feláldozó társsal készül fel a versenyekre, ott viszont egyedül kell teljesí-
tenie – akár a való életben. A sportolók többségének nagy küzdeni aka-
rással, és tudásának ismeretével járó szerénységgel kell rendelkeznie. A 
kemény edzések ellenére a sportolók megtalálják a játékot is a küzde-
lemben, hiszen az ellenfelet becsapva, kicselezve győzni: ez a cselgáncs 
(judo) igazi élménye.

Épp ezekért az élményekért űzi szívesen Kerekes Gréta és Patrik is ezt 
a sportágat. A 12 éves Gréta és a 9 éves Patrik a szolnoki Kodály Zol-
tán Ének-zenei Általános Iskola és Néptánc Alapfokú Művészeti Iskola 
tanulói.

A sportág iránti érdeklődésük akkor kezdődött, mikor édesapjuk, 
Imre, elvitte őket három évvel ezelőtt egy edzésre, azzal a céllal, hogy 
Patriknak majd megtetszik ez a sport, ennek ellenére Grétának tetszett 
meg előbb, majd később csatlakozott a testvére is. A Belvárosi Általá-
nos Iskolába jártak edzésekre, mint külsős diákok, mára már a Szolnoki 
Sportcentrum-Sportiskola judo szakosztályának keretein belül készül-
nek a versenyekre.  

Gréta és Patrik számára ősszel folytatódik a szezon, kb. 3 hónap ke-
mény versenyidőszak után télen alapozás következik, majd tavasszal 
újabb versenyek várnak rájuk. Nyáron kevés gyermek szánja gyakor-
lásra az időt, de a Kerekes-testvérek azon kevesek közé tartoznak, akik 
a nyári szünet ellenére is napi két alkalommal edzenek. Elmondták, 
hogy főként az iskolai tanórák után fárasztóak az edzések, majd késő 
este otthon még a tanulás vár rájuk. A szülők odafigyelnek arra, hogy a 
sport ne menjen a tanulmányi eredményeik rovására. Sőt az edzőjük is 
megnézi a bizonyítványt, és aki rontott az érdemjegyeken, nem engedi 
edzésekre, versenyekre járni, amíg ki nem javítja. 

Kitartó munkájuknak és szorgalmuknak köszönhetően számos ver-
senyre eljutottak már. A gyerekek nagy örömmel mesélték el nekem, 
milyen is egy verseny. A megmérettetés 4-6 szőnyegen zajlik, szőnye-
genként 3 bíró hozza meg a döntést. A versenyeken általában 9 órától 
bemérés történik, ahol a versenyzők súlyát mérik, majd kisorsolják, ki 

milyen sorrendben fog versenyezni. Már délelőtt 10 óra után elkezdő-
dik a verseny.  A Kerekes-testvérek közül Patrik általában a beharan-
gozó, ő hamarabb kerül sorra, mint Gréta. Először a legkisebbek 2 + 
1 perces versenye zajlik, majd a serdülők küzdenek 3 percig, és plusz 
1 percet is kaphatnak. A küzdősportokban erre a plusz percre akkor 
van szükség, amikor a mérkőzésen pontegyenlőség alakul ki. A további 
küzdelemben megszerezhető döntő pont az aranypont, aki megszerzi, 
győz. Az eredményhirdetés sokszor késő estébe nyúlik, hiszen 400-500 
versenyző is megméretteti magát, de Gréta és Patrik végig izgulva várja 
az eredményt.

Patrik a 36 kg-os súlycsoportban indul, súlycsoportváltás előtt áll, 
Grétát pedig nem csak a saját, 45 kg-os súlycsoportjában, hanem két-
három súlycsoporttal fentebb is indították, mivel szerencsés izomzatá-
nak köszönhetően a 60 kg-os testsúlyú versenyzőket is képes legyőzni. 
Gréta szőnyegrutinja idén ért be igazán, eredményei alapján saját súly-
csoportjában a legjobb. A család elmesélte, hogy már arra is volt prece-
dens, hogy egy versenytárs, amikor meglátta Gréta nevét, visszalépett a 
versenytől. Patrik pedig az első versenyét kivéve minden további verse-
nyen dobogós helyezést ért el.

Gréta zöldöves várományos, Patrik narancssárga öves lesz. Az övvál-
tás Magyarországon életkorhoz van kötve, illetve sikeres elméleti és 
gyakorlati vizsgát kell tenni ennek érdekében.

Gréta és Patrik versenyei, illetve elért eredményei:
Gréta: 2012-ben az Egri és a Szegedi Nemzetközi Kupán második he-

lyezett; míg Solton, Kecskeméten, Pakson és Cegléden a Diák Olimpia 
döntőjében harmadik helyezést ért el.

2013-ban nem kevesebb, mint hat első helyezéssel büszkélkedhet a 
korosztályos versenyeken. Megnyerte a Magyar Kupát és az Országos 
Diákolimpiát is. Súlycsoport váltás után sem adta az ezüst éremnél len-
tebb.

Gréta fejlődése egyértelműen töretlen, nagy valószínűséggel sokat 
hallunk még róla.

Patrik: 2012-ben Szegedi Nemzetközi Kupa első helyezettje, Paks Ré-
giós Diák Olimpián második,  az Egri Nemzetközi Kupán és a Kecske-
mét Zsoldos Zsolt emlékversenyen harmadik helyezett ért el.

2013-ban a Bajai Országos Diák Olimpián első helyezett, a Paksi Régi-
ós Diák Olimpián és a XII. „THERMAL SPA” Nemzetközi Judo Tenkes 
Kupán második helyezett, a Kecskeméti Szentkirály Kupán harmadik 
helyezett lett.

Nagy Krisztián, a Ferroflex 2005 Bt. ügyvezető igazgatója úgy vélte, 
hogy Gréta, teljesítménye és szorgalma alapján kiérdemelte támogatá-
sát. Győrbe az Európa Kupára már az ő segítségével jutott el, illetve a 
versenyruháját is tőle kapta. 

Tószeg polgármesterének, Gyuricza Miklósnak is sokat köszönhet-
nek a Kerekes-testvérek. A polgármester úr a saját képviselői keretéből 
30.000 Ft-ot adott egy-egy melegítő-együttesre, melyen Tószeg címere 
is szerepel. 

A büszke szülők, Krisztina és Imre, minden versenyre elkísérik gyer-
mekeiket, és a többi szülővel együtt hangosan szurkolnak a verseny-
zőknek. A szülők elmondták, hogy az első versenyek alkalmával el sem 
tudták képzelni, hogy miért is éri meg három percért hosszú kilométe-
reket utazni. Szépen lassan azonban rájöttek, hogy nincs is annál jobb 
érzés, mint a gyermekeiket a dobogón látni és a gratulációkat fogadni. 

A legfrissebb hírünk a Kerekes-testvérekről: Gréta megnyerte a Sze-
gedi Judo Euro Liga versenyt a saját súlycsoportjában, serdülőben pe-
dig súlycsoportot váltott, így harmadik lett. Patriknak is feljebb kellett 
lépnie egy súlycsoportot, de így is megszerezte a harmadik helyet.

Grétának és Patriknak a továbbiakban is nagyon sok sikert kívánunk!
Tábori Nóra

KErEKES TESTVérEK A SIKEr KOVÁcSOK
A judo mottója: „Biztonságban élni a világban”

2013. szeptember

Kerekes Patrik és Gréta
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- Hogy léptünk mi egy osztállyal fentebb?-kérdeztük Smidéliusz 
Ernő egyesületi elnököt.

- A megyei II. osztályban való nevezésnek a feltételei megváltoztak, 
szigorodtak -többek között megfelelő utánpótlás bázissal kell rendel-
kezni- és bár ez már korábban ismert dolog volt, jó néhány egyesület 
nem tudott ezeknek eleget tenni. Mi igen. Így kerültünk magasabb osz-
tályba.

- Milyen csapatot érintő változások történtek?
- Az edzők személyében történtek változások, de a felnőtt és az U21-

es csapatot a „játékoskeringő” is érintette. A felnőtt csapat edzője Pá-
linkás Tibor lett, az U21-t Tóth Tamás vezeti, még az U17 és U14 Luca 
Marius kezébe került. A felnőtt csapatnál jelen pillanatban hét új játé-
kos állt csatarendbe, de a csapatot sújtó rendkívüli sérülés hullám miatt 
-öt sérült, ebből három súlyos-, további igazolások várhatóak. Sajnos az 
U21-ből jó néhány játékos klubot váltott - a Lurko Focimánia csapatát 
választották-, így az ősz folyamán nem lesz egyszerű dolog ezt a csapa-
tot versenyeztetni.

- Négy forduló után mindössze egy pontunk van,nem kevés ez egy 
kicsit?

- Természetesen nem így terveztük a bajnoki kezdetet, de a fentebb 
említett sérüléseknek köszönhetően, várható volt, hogy nehéz lesz. Így 
sem vagyunk elkeseredve, mert a mutatott játék azért bizakodóvá tehet 
minket. Szoros mérkőzéseken maradtunk alul és ezen szeretne változ-
tatni a csapat. Elég elszántnak tűnnek e tekintetben.

- Mit gondolsz van esélyünk a bent maradásra?
- Véleményem szerint ez nem is kérdéses. Egy sportoló mindig a si-

kerben gondolkodik, a kudarc nem elfogadható számára. Ezt mint 

egykori sportoló mondom, de elnökként, a realitás talaján maradva is 
meggyőződésem, hogy nem a kiesés ellen kell majd küzdenünk a baj-
nokság végén.            EN-ES

TÓSZEG KÖZSÉG ÖNKORMÁNyZATA 
TISZTELETTEL MEGHÍVJA ÖNT ÉS KEDVES CSALÁDJÁT

2013. október 23-án (szerdán),

AZ 1956-OS FORRADALOM 57. ÉVFORDULÓJA 
TISZTELETÉRE RENDEZETT KÖZSÉGI ÜNNEPSÉGRE

Programok:
17 ÓRAKOR:

MEGEMLÉKEZÉS ÉS KOSZORÚZÁS,  A KÖZSÉGI EMLÉKMŰNÉL

18 ÓRAKOR: 
A VIVALDI KERESZTÉNY KAMARAZENEKAR  ÜNNEPI HANGVERSENYE, A RÓMAI KATOLIKUS TEMPLOMBAN 

(A belépés díjtalan)

íGY VAGY úGY, dE EGY OSZTÁLLYAL fENTEBB jÁTSZuNK

Szabó Attila jó formájára az idén is szükség lesz
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őszi KínálatunK:

• lignit
• Kalodás tölgy, kalodás akác

• orosz barnaszén, orosz feketeszén

Álló sor (balról jobbra): Törőcsik József, Zérczi János, Urbán József,  
Tóth László, Fehér József, Tóth Sándor, Tamasi András, Bendó Margit,  
Vízi Erzsébet, Jakoda János, Hasznos Irén, Ladányi István, Tóth Irén,  

Turcsányi István, Törőcsik Krisztina
Ülő sor balról jobbra: Szűcs Ilona, Szabó Katalin, Belányi Margit,   

Janó Ilona, Antal Lajos tanár az „A” osztály osztályfőnöke, Kiss Éva,  
Mihályi Mária, F Tóth Erzsébet

Az Általános Iskola 1963-ban végzett „A” és „B” osztálya fél évszázada 
fejezte be tanulmányait. Az egykori tanulók 50 év után találkoztak a nyá-
ron. Az osztályfőnöki óra gyertyagyújtással és egyperces néma felállással 
kezdődött, azon 15 osztálytársa emlékére, akik nem lehettek már jelen a 

neves találkozón.
 Köszönet illeti a szervezőket: Szűcs Ilonát és Zérczi Jánost, akik 

összehozták a nem mindennapi találkozót.
- Turcsányi István, 1963-ban végzett tanuló.

A közlekedés biztonságának javítása érdekében, lakossági kérésre Ön-
kormányzatunk újabb két fekvőrendőrt állított szolgálatba. Az Attila 
úton elhelyezett két forgalomlassító a gépkocsival közlekedők szerint 

lényegesen autókímélőbb, mint az ABC előtti elhíresült társa.  A képvi-
selőtestület reményei szerint az autósok is „megbarátkoznak” a közle-

kedés-biztonságot szolgáló fekvőrendőrrel. 

50 éV uTÁN ISMéT  
TALÁLKOZTAK A Karai úton nem lehetett sokáig örülni az új aszfaltozott járdáknak. Az 

újabb járda szélét, egyre több helyen feltöri a fű. A sportpályánál hosszú 
repedések tarkítják a járdát nehezítve a közlekedést. Hamarosan ezek az 
új járdák is a Karai út elején levő járda sorsára jutnak, eltűnnek a gazban, 
sárban. 

Sok falubeli számára gond, hogy nincs elég kerékpártároló a buszmeg-
állók, iskola, óvoda környékén. A meglévők is eléggé romosak, sok helyen 
hiányoznak a pálcák, vagy el vannak törve. A faluban sokan járnak kerék-
párral és szeretnék járművüket rendesen letenni, de ez egyre nehezebb a 
kerékpárokat biztonságban tárolni.

név és cím a szerkesztőségben

EGyRE NEHEZEBB A KERÉKPÁROKAT TÁROLNI

olvasóinK íRtáK... • olvasóinK íRáK...

Újabb két fekvőrendőrt adtak át a 
napokban, az attila Úton

16 2012. október

Az ünnepre a lelki felkészülés a
szombat esti szentmise utáni vir-
rasztással, szentségimádással és
dicsõítéssel kezdõdött Már erre az
eseményre is több vendég érke-
zett és imádkozott együtt a helyi-
ekkel, kérve a Szentlélek segítsé-
gét a falu közösségére.

Vasárnap, az ünnepi szentmi-
sére megtelt a templom. A búcsúi
misén részt vett Dr. Gyuricza Mik-
lós falunk polgármestere és Pén-
tekné Vízkeleti Márta református
lelkipásztor is. 

Abonyból, Ceglédrõl, Lõrinci-
bõl, Nagykökényesrõl, Petõfibá-

nyáról, Zagyvarékasról és a Tó-
szeg környékbeli településekrõl
érkeztek a zarándokok. Sok Tó-
szegrõl elszármazott is hazajött
az ünnepre. Itt volt a falu több,
mint másfél évtizedig Tószegen
szolgáló papja is. Széles atyát el-
kísérte új szolgálati helyérõl Lõ-
rincibõl egy busznyi hívõ is. Az
ünnepi szentmise fõcelebránsa és
igehirdetõje Balázs József borsod-
bótai plébános volt. Szentbeszéd-

ében a búcsú egyik jelentésérõl, a
lelki megújulásról beszélt.  „A go-
nosz azzal nyer teret, ha nem te-
szünk jót.” — hangsúlyozta prédi-
kációjában József atya. A szent-
mise végén az Oltáriszentséggel
körmenet volt. 

A szertartás után terített asztal
várta a vendégeket a Mûvelõdési
Házba. A gazdag és finom étel-ital
választékot sok falubeli adománya
biztosította a búcsúi ünnepre.

Nagy érdeklõdés kísérte a Szent Mihály-napi búcsút

A szentmise fõcelebránsa Balázs József borsodbótai plébános volt


